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W O O R D E L I J K  V E R S L A G  

van de openbare vergadering van de gemeenteraad,  gehouden op 1 september 2020,  

’s  avonds om 19.00 uur  in de raadzaal  te  Naaldwijk  

Aanwezig  

Voorz i t ter  :  B.R.  Arends   

Raadsgr i f f ie r  :  A.P.M.A.F.  Bergmans.  

Leden :  A.J .  van den Berg,  A.  de  Bloeme, L.G.  Boekest i jn ,  J .  Bogaard ,  

A.  Bongaards,  P.D.  van der  Doorn,  P.J .L .J .  Dui jsens ,  J .J .  Eel t ink ,  

A.N.  van der  Ei jk -Groeneveld,  N.J .M.  de Gier ,  A .  van Harmelen,  

B.M.  Hof land,  P.N.  Hoogerbrugge,  C.  Huisman,  P .D.  Immerzeel ,  J .  de Jong,  

R.K.  Keizer ,  G.W.C.  van  der  Knaap,  D.  van Koppen,  M.A.J .  Leerdam, 

R.G.A.  Le l ieve ld,  C.  van  der  Mark,  A .P.  van der  Meer,  J .J .  van Rossum, 

P.  Schef fe rs -van der  Le ly ,  U.M. Spaans,  M.D.  van der  Ste l t ,  M.W.M. 

Stokkers ,  J .G.M.  Sui jker -van Wingerden,  R.C.H.  Vals tar ,  J .  van Veen,  J .  

Vermeer-de  Smi t ,  J .G.M.  Wi tkamp,  S.J .N.  Zuyderwi jk  en 

M.H.P.M.  Zuidgeest .  

 

Wethouders  :  A.  Abee,  J .A.  Gard ien -Reinders ,  L .K.  Sni jders ,  B .P.M.  van der  Stee,  

P.  Varekamp en  P.A.  Vreugdenhi l .  

 

Afwezig  :  R.  van der  Giessen,  C.D.M. Hei j l ,  C.Y.  van Staaldu inen en P.  Voskamp.  

 

1.  OPENING EN MEDEDELINGEN  

 

De voorz i t te r :  Goedenavond,  dames en heren.  De vergader ing  is  geopend.  Ik  heet  iedereen 

van har te  welkom.  Het  is  mooi  iedereen weer in  de raadszaal  terug te  z ien na een lange 

vakant ie .  We hebben e lkaar  8  jun i  voor  het  laats t  gez ien en het  is  nu a lweer 1 september.  In  

d ie  twee maanden hebben we n iet  ve rgaderd en  w onderbaar l i jk  heef t  de  gemeente a l les  goed 

doors taan.  Ik  vraag  mi j  a f  hoe dat  e igenl i jk  kan,  maar in  ieder  geval  is  het  goed dat  iedereen 

weer te rug is .  Ik  heb  geen mededel ingen ontvangen dat  er  iemand in  de vakant ie  ie ts  

onplez ier igs  is  overkomen.  

Ber ichten van verh inder ing z i jn  ontvangen van de heer  Voskamp en de  dames Hei j l ,  

Van der  Giessen en Van Staaldu inen.   

Natuur l i jk  heet  ik  ook har te l i jk  welkom de lu is te raars  en k i jkers  thu is ,  waar dan ook.   

 

2.  VASTSTELLING VAN DE AGENDA  

 

De voorz i t te r :  Ik  heb begrepen dat  e r  een verzoek is  voor  een mot ie .  De  heer Keizer  heef t  

het  woord .  

 

De heer Keizer :  Voorz i t ter .  Onze f ract ie  wi l  vanavond samen met  de f ract ie  van 

West land Verstandig  graag een op z ichzel f  s taande mot ie  ind ienen en vragen de raad of  voor  

de behandel ing h iervan een meerderheid is .   

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  even rond of  h ie r  bezwaar tegen is .   

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Ik  wi l  h ie r  graag een opmerk ing over  maken,  omdat  d i t  punt  

namel i jk  ook geagendeerd s taat  voor  de vergader ing van de commiss ie MO van vo lgende 

week.  In  p r inc ipe is  d ie  vergader ing op t i jd ,  omdat  15 september de gegevens moeten 

worden ingeleverd.  In  de  in format ie  over  het  agendapunt  s taat  ook dat  de commiss ie MO 
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h ierover  een u i tsp raak kan doen en dan is  he t  jammer ,  zeker a ls  je  in  he t  weekend te rugkomt 

van vakant ie ,  een onderwerp kr i jg t  voorgeschote ld  waarb i j  je  e igenl i jk  he t  he le agendapunt  

moet  doornemen.  Ik  heb  d i t  wel  voorbere id,  maar ik  v ind het  jammer da t  het  nu moet  

gebeuren en n ie t  kon wachten to t  vo lgende week .  

 

De voorz i t te r :  Ik  constateer  dat  er  geen bezwaar  is  deze mot ie  vanavond in  behandel ing te  

nemen en s te l  ik  voor  d i t  na agendapunt  4  te  doen.   

Het  spreekrecht  is  zoals  te  doen gebru ike l i jk ,  maar het  is  n ie t  noodzakel i jk  dat  u  de vo l led ige 

t i jd  benut .  

 

3.   SPREEKRECHT VOOR BURGERS 

 

De voorz i t te r :  Er  z i jn  geen aanmeld ingen van inwoners voor he t  spreekrecht .  

 

4 .  VOORSTEL TOT VASTSTELLING VAN HET PARAPLUBESTEMMINGSPLAN WONEN 

WESTLAND EN HET VASTSTELLEN VAN DE BELEIDSREGELS ‘RECREATIEVE 

VERHUUR WONINGEN WESTLAND’  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Laat  ik  vooropste l len dat  West land  Verstandig verheugd en ook 

tevreden is  over  d i t  p lan .  Toch nog enkele opmerk ingen.  Ik  za l  het  co l lege ook een aanta l  

v ragen s te l len,  want  we hebben geen commiss ievergader ing gehad.  Technische vragen z i jn  

wel  geste ld  en ook v ragen over  arbeidsmigranten in  hu izen waar dat  n ie t  wensel i jk  is ,  waar 

dat  to t  veel  over last  en i r r i ta t ie  le id t  b i j  de omwonenden.  Wi j  s te l len h ie rover  a l  vanaf  2012 

vragen en s teeds gaf  he t  toenmal ige co l lege en nu ook geef t  d i t  co l lege  aan dat  er  a l lemaal  

n ie ts  aan te  doen va l t .  

West land Verstandig  heef t  a l  ve le  malen gewezen op de mogel i jkheid om het  

bestemmingsplan te  veranderen,  ook een in i t ia t ie fvoors te l  Kamerverhuur  in  West land,  

waardoor ,  ze l fs  met  te rugwerkende kracht ,  d ie  verhuur onmogel i jk  gemaakt  zou worden.  

Ui te indel i jk  heef t  het  co l lege echter  toch gez ien dat  het  a l lemaal  n ie t  goed zat .  Vandaar d i t  

paraplubestemmingsplan.   

Het  is  ook goed da t  het  co l lege op pagina 6 van het  ontwerp erkent  dat  e r  sprake is  van 

gelu idshinder,  druk op  openbare ru imten en  voorz ien ingen,  hogere parkeerdruk,  negat ieve 

gevolgen voor de leefbaarheid en ook negat ieve  gevolgen voor het  karakter  van de buur t .  Wi j  

hebben s teeds geroepen dat  d i t  de negat ieve kanten waren  van het  geheel  en dat  wordt  nu 

erkend.  

Eers t  nog een  formele opmerk ing.  Onze f ract ie  v indt  het  jammer dat  het  horen gebeurd is  

door ambtenaren.  Mensen d ienen een z ienswi jze in  b i j  de raad en  dan zou je  denken dat  de 

raad ook over  het  horen gaat .  De raad heef t  ook keur ig  in  het  protocol  geregeld dat  in  een  

commiss ievergader ing  een hoorz i t t ing p laatsv ind t .  In  het  ve r leden hebben we dat  wel  

gedaan,  ook in  het  kader van corona,  dus waarom is  dat  in  d i t  geval  n ie t  gebeurd? Met  

andere woorden:  de raad moet  z ienswi jzen kunnen beoordelen en de r aad komt daar nu,  b i j  

het  horen van degenen d ie  de z ienswi jze hebben ingediend,  n ie t  aan  te  pas.  Wi j  v inden dat  

n ie t  net jes ,  n ie t  fa tsoenl i jk  en misschien kan het  ook wel  n ie t ,  omdat  we in  West land dat  

protocol  hebben dat  verder  gaat  dan de  wet te l i jke bepa l ingen.  

Ook de ext ra  vergader ing ,  d ie  nodig is  omdat  e r  b l i jkbaar toch ie ts  over  het  hoofd is  gez ien 

door het  co l lege.  We kunnen dan a l lemaal  zeggen dat  het  wat  minder erg is ,  maar d i t  had  

beter  gepland moeten  worden  en n ie t  op  1 mei  ter  v is ie  moeten  worden gelegd,  zodat  op 

1 september de laats te  dag is  waarop  het  kan worden vastgeste ld .  Dus toch wat  punten  van 

kr i t iek  r icht ing het  co l lege wat  bet ref t  de  organisat ie .  

West land Verstandig  gaat  ervan u i t  da t  er  voor  het  bestemmingsplan Glastu inbouwgebied 

West land en de genoemde bestemmingsplannen d ie  n ie t  in  d i t  paraplubestemmingsplan  

z i t ten vo ldoende middelen z i jn  om kamerverhuur  te  voorkomen.  Dat  zou immers s t r i jd ig  z i jn  

met  de g lastu inbouwbestemming,  a lhoewel  er  ook in  d ie  bestemmingsplannen,  dus ook 
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Glastu inbouwgebied West land,  burgerwoningen voorkomen d ie ook de bestemming 

‘burgerwoning’  hebben.  Het was dan ook wel l ich t  beter  geweest  om het  

paraplubestemmingsplan ook op d ie  bestemmingsplannen te  betrekken ,  voor  zover daar in  

ook de bestemming ‘wonen’  voorkom t .  Ook daar hebben we in  het  ver leden wel  vormen van 

over last  gez ien,  maar wat  er  nu n ie t  is  kan a l t i jd  nog komen.  De eers te v raag aan het  co l lege  

is  dan ook waarom da t  n ie t  is  geregeld en o f  dat  nog a lsnog word t  gerege ld.  

Ik  heb a l  aangegeven da t  wi j  verh eugd z i jn  dat  het  co l lege  e indel i jk  deze  s tap zet .  In  ons  

in i t ia t ie fvoors te l  hebben wi j  dat  tevergeefs  gevraagd en toen kwam het  co l lege met  d i t  p lan.  

Gemeenten om ons heen hebben d i t  soor t  bestemmingsplannen a l  langer e t i jd .   

De Bele idsregels  recreat ieve verhuur  woning waarnaar wordt  verwezen,  z i jn  wel  erg  kor t  

door de bocht .  Wel l icht  i s  het  goed,  hoe je  ook over  deze regels  denkt ,  aan onze inwoners 

goede voor l icht ing te  geven wat  wel  en wat  n ie t  kan,  met  name maximaal  30 nachten en v ier  

personen.  De regel ing van het  bestemmingsplan  z i t  zodanig in  e lkaar  da t  er  een a lgeheel  

verbod is  om woningen op te  sp l i tsen in  kamers en arbeidsmigranten te  hu isvesten,  z i j  het  

dat  het  co l lege z ich het  recht  voorbehoudt  om toch af  te  wi jken en een omgevingsvergunning 

te  geven.  Di t  wi jk t  a f  van gemeenten om ons heen d ie  deze afwi jk ingsmogel i jkheid n ie t  

hebben.  In  fe i te  doen wi j  a ls  raad daar nu afs tand van ten behoeve van het  co l lege.  Mi jns  

inz iens zouden we wel  moeten inbouwen da t  he t  co l lege de raad nauwkeur ig  in form eer t  

omtrent  de geval len waar in  word t  a fgeweken,  zoals  aangegeven in  3.2 en 3.2  van de 

p lanvoorschr i f ten .  Een tweede vraag is  o f  het  co l lege de raad wi l  toezeggen in  ieder  geval  

van afwi jk ingen meld ing te  maken aan de raad  en eventueel  de raad  de gelegenheid te  geven 

wensen en bedenkingen te  maken.  De raad heef t  het  op het  gebied van ru imte l i jke ordening 

immers voor het  zeggen en door de wi jze waarop  d i t  bestemmingsplan nu  is  inger icht  wordt  

dat  naar het  co l lege ver legd.  Zeker in  gevoel ige  zaken a ls  deze zou dat  op deze wi jze 

moeten gebeuren.   

Dan het  overgangsrecht .  Het  za l  bekend z i jn  dat  West land  Verstandig  z ich a l  jaren bei jver t  

voor  een betere  leefomgeving en t ienta l len geval len van over bewoning  door 

arbeidsmigranten in  woonwi jken doen z ich op d i t  moment  voor .  De  Huisvest ingsverordening 

probeerde dat  a l  te  rege len en in  de toe l icht ing  van d i t  bestemmingsplan wordt  aangegeven 

dat  de Huisvest ingsverordening za l  worden aangevuld met  een weiger ingsgrond waarb i j  dan 

weer naar het  bestemmingsplan wordt  verwezen.  Wan neer v indt  d ie  aanpass ing van de 

Huisvest ingsverordening  p laats? De gemeenteraad van West land kan dat  apart  doen,  want  

iedere gemeente heef t  haar e igen,  wel iswaar  reg ionale,  hu isvest ingsverordening vastgeste ld .  

Punt  dr ie  is  o f  het  co l lege kan toezeggen dat  een  van de komende raadsvergader ingen een  

dergel i jk  wi jz ig ingsvoors te l  wordt  voorgelegd  om op d ie  manier  een ze l fde  

beoordel ingssysteem te kr i jgen.  Of  moeten we daarvoor a ls  raad  ze l f  een in i t ia t ie f  nemen?  

Het  overgangsrecht  wordt  u i tgebre id met  de opmerk ing in  de s taat  van wi jz ig ingen dat  de 

s i tuat ie  ten t i jde van het  voorbere id ingsbes lu i t  –  19 februar i  van  d i t  jaar  –  in  dezen bepalend 

is .  Dat  beteken t  dat  de fe i te l i jke s i tuat ie  op d ie  dag bepalend is  voor  wat  er  wel  en  n ie t  mag.  

Het  co l lege heef t  dat  te recht  in  de beantwoord ing van de z ienswi jze keur ig  a ls  react ie  

opgenomen.  Met  name is  dat  voor  de Herten laan  van belang ,  waarover over igens nog 

procedures lopen.  Maar het  s tandpunt  van het  co l lege is  dat  het  aan ta l  arbeidsmigranten dat  

op 19 februar i  in  het  pand aanwezig was –  de opgaven var iëren van 0 vanui t  omwonenden to t  

12 wat  bet ref t  de  explo i tant  –  bepalend is  en er  geen u i tbre id ing mag p laatsv inden van 12 

naar 28.  Ik  wi l  dat  g raag  in  deze raad nogmaals  bevest igd hebben.  Dus een v ierde verzoek 

en vraag aan het  co l lege  is  gaarne expl ic ie t  een bevest ig ing h iervan.  

Over het  overgangsrecht  hebben wi j  een  aanta l  amendementen  d ie  ik  vanochtend a l  heb 

rondgestuurd.  Al lereers t  een bepal ing d ie  vo lgens mi j  in  een bestemmingsplan a ls  deze 

hoort .  Ik  heb d i t  n ie t  eens ze l f  bedacht ,  maar a ls  je  a l le  bestemmingsplannen bek i jk t  d ie  een 

soortge l i jke paraplu bevat ten,  dan z ie  daar in  overa l  de bepal ing da t  ar t i ke l  4 .1.1 n ie t  van 

toepass ing is  op bouwwerken d ie  wel iswaar bestaan op het  t i jds t ip  van  inwerk ingtred ing van 

d i t  p lan,  maar gebouwd z i jn  zonder vergunning en in  s t r i jd  met  de daarvoor ge ldende 

p lannen,  waaronder de overgangsbepal ingen van  dat  p lan  begrepen .  Zo ’n  bepal ing hoort  nu 
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eenmaal  in  d i t  bestemmingsplan,  omdat  er  anders wel  eens kromme s i tua t ies  zouden kunnen 

onts taan.   

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 1 september 2020;  

gaarne aan ar t ike l  4 .1 toevoegen een l id  4 .1.3 :  

‘Geen toepass ing a r t ike l  4 .1.1  

L id  4.1.1 is  n ie t  van toepass ing op bouwwerken d ie  wel iswaar bestaan op het  t i jds t ip  van 

inwerk ingtred ing van het  p lan,  maar z i jn  gebouwd zonder vergunning en  in  s t r i jd  met  het  

daarvoor ge ldende p lan,  daaronder begrepen de overgangsbepal ing van dat  plan ’ ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Amendement  A van  West land Verstandig  en GroenLinks)  

 

Vervo lgens een tweede amendement .  Het  co l lege heef t  ervoor  gekozen dat  bestaande 

gebru iken mogen worden voortgezet  en da t  er  vervo lgens sprake mag z i jn  van één jaar  

leegstand.  Je mag dan toch weer  doorgaan met  bestaande massale bewoning.  Wi j  v inden d ie  

termi jn  van één jaar  onnodig lang.  Zowel  het  co l lege a ls  de raad k iest  door d i t  

bestemmingsplan voor een soort  u i ts ter fbe le id  en dan moet  je  de termi jn  van een jaar  kor ter  

maken.  Vandaar een  amendement  om de termi jn  4.2.3 in  p laats  van één  jaar  op dr ie  

maanden te  s te l len.   

 

“De raad  van de gemeente West land ,  in  vergader ing b i jeen op 1 september 2020;  

4 .2.3 vervangen door:  

‘ Ind ien het  gebru ik  bedoeld in  ar t ike l  4 .2 .2.  na het  t i jds t ip  van in  werk ing  t reden van  het  p lan 

voor een per iode langer dan dr ie  maan den wordt  onderbroken,  is  het  verboden het  gebru ik  

daarna te  hervat ten of  te  la ten hervat ten ’ ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag. ”  

(Amendement  B van  West land  Verstandig  en GroenLinks )  

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Goed da t  er  nu  een regel ing komt  voor  het  regelen van 

kamerverhuur,  woningsp l i ts ing,  woningsamenvoeging en het  rec reat ieve verhuur van 

woningen in  West land.  We l iepen de laats te dagen echter  wel  aan tegen het  fe i t  da t  d i t  

onderwerp  e igenl i jk  meer d iscuss ie vooraf  nodig heef t  dan nu v ia  een  ee nmal ige behandel ing 

in  een ext ra raadsvergader ing v lak voor de vakant ie .  Ik  denk dat  de  heer  Dui jsens daar in  kan 

meegaan.  

Als  het  om ru imte l i jke o rdening saspecten gaat  voor  het  bere iken  van het  beoogde doel ,  dan 

z ie t  het  bestemmingsplan er  door t immerd  en d ichtget immerd u i t .  Er  z i t  echter  ook een 

s tandaard vo lkshuisvest ingsaspect  aan d i t  p lan.  Z i jn  door d i t  bestemmingsplan nog wel  

bepaalde samenlev ingsvormen s tandaard mogel i j k? Zo hebben wi j  ook onze technische 

vragen ingestoken door gewoon voorbeelden  te  no emen d ie wel  o f  n ie t  mogel i jk  z i jn  na 

vasts te l l ing van d i t  bestemmingsplan.  Met  de an twoorden kwamen b i j  onze f ract ie  echter  ook 

twi j fe ls .  Ja,  a l le  hu id ige woonvormen z i jn  nog s teeds mogel i jk ,  maar enke le van de door ons 

bevraagde voorbeelden va l len met  d i t  bestemmingsplan n ie t  meer onder  passend gebru ik  en 

zul len dan ook worden geschaard onder de term ‘a fwi jkend gebru ik ’ .  En daarvoor moet  dan 

weer b i j  burgemeester  en wethouders  een omgevingsvergunning worden aangevraagd.  De 

twi j fe l  z i t  hem voora l  in  de regel  ‘duurzaam gemeenschappel i jk  hu ishouden’  en de 

verp l icht ing daar in  da t  e r  ook sprake moet  z i jn  van een b loedband of  een  l ie fdesre la t ie  d ie  

ge l i jks taat  aan een huwel i jk .  Ui tges loten worden dan de s tar te rs  d ie  gezamenl i jk  om 

economische redenen een woning wi l len kopen of  ouderen vanwege eenzaamheidscr i ter ia  

en/of  economische redenen.  Mensen dus d ie  b i j  en met  e lkaar  zonder l i e fdesre la t ie  een 

woning wi l len  delen en daarmee een woonwens in  West land mogel i jk  te  maken.  Dat  kan dus 

n ie t  meer zomaar zonder een om gevingsvergunn ing.  Bovendien wordt  deze groep  mensen 

geschaard onder de regeldef in i t ie  van woongroep,  wat  ook inhoudt  dat  men dan ook een 
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notar ië le  akte moet  opste l len en men z ich moet  inschr i jven b i j  de Kamer van Koophandel .  

Het  wordt  dus n ie t  makkel i jker ,  maar het  is  nog s teeds wel  mogel i jk .   

Als  f ract ie  hebben wi j  h ierover  g is teren en vandaag s tev ig  gediscuss ieerd met  de 

verantwoordel i jke  wethouders en ambte l i jke ondersteuning over  de v raag of  de def in i t ie  van 

duurzaam gemeenschappel i jk  hu ishouden nog aa ngepast  kan of  moet  worden.  Voor CDA -

West land is  het  namel i jk  erg be langr i jk  da t  wi j  het  wonen in  West land voor onze e igen 

inwoners ,  ook v ia  a l ternat ieve samenlev ingsvormen ,  mogel i jk  wi l len maken en houden.  Zoals  

gezegd,  wi j  hadden deze  d iscuss ie graag in  een vergader ing van de commiss ie Ruimte 

gevoerd om daarna t i jd  te  hebben voor meer  overdenk ingen voordat  de  vasts te l l ing 

p laatsv indt .  Ui t  de d iscuss ie met  de wethouders kwam naar voren dat  de deur wel  eens  op 

een k ier  gezet  zou kunnen worden a ls  we nu nog deze def in i t ie ,  de  sp i l  van het  

bestemmingsplan,  wi l len  aanpassen,  waardoor het  beoogde doel  met  d i t  bestemmingsplan 

dus n ie t  geheel  kan worden gehaald.  Kort  en goed,  onze f ract ie  wi l  deze  onzekerheid nu ook 

n ie t  aangaan en za l  dan  ook ins temmen met  het  be stemmingsplan.  Wi j  wi l len wel  dat  de 

wethouder van  Volkshuisvest ing nadrukkel i jk  in  de gaten za l  houden in  hoeverre de 

s tandaard en toekomst ige log ische woonvormen zonder wo ningspl i ts ing a l  dan n ie t  met  d i t  

bestemmingsplan worden belemmerd.  Als  CDA-West land zu l len wi j  da t  ook doen.  Wi j  wi l len 

graag deze toezegging,  want  a ls  dat  te  veel  moe l l i jkheden za l  op leveren ,  gaan wi j  g raag en 

conform de s tandaard  vergadercyc lus in  d iscuss ie over  een n ieuwe z insnede in  de regel  voor  

het  duurzaam gemeenschappel i jk  hu ish ouden.  Tot  zover,  voorz i t te r .  

 

De heer Vals tar :  Voorz i t ter .  Goed dat  d i t  voors te l  nu voor l ig t .  Kamerbewoning en 

woningspl i ts ing hebben nadel ige gevolgen voor  de West landse woningvoorraad en de  

doors t roming op de West landse woningmarkt .  Di t  omdat  u i tzendbur eaus en 

pro jectontwikkelaars  vaak goedkope huizen opkopen en  arbeidsmigranten  h ier in  hu isvesten 

en daarmee veel  ge ld wi l len verd ienen.  Door het  opkopen van deze woningen door 

ontwikkelaars  en u i tzendbureaus word t  het  voor  s tar ters  nog duurder en  moei l i jker  om een 

woning in  het  West land te  kunnen kopen.  Het  kan helaas ook le iden to t  een verminderde 

leefbaarheid.  

LPF-West land is  dan ook b l i j  dat  d i t  raadsvoorste l  nu voor l ig t  waarmee het  West land is  

gebaat .  Er  wordt  nu gekozen voor de West landse woningzoekende n in  p laats  van de 

por temonnee van de u i tzendbureaus.  LPF-West land za l  dan ook met  d i t  

paraplubestemmingsplan Wonen instemmen.   

Wi j  hebben daarnaast  nog d iverse technische vragen geste ld  en z i jn  tevreden over  de 

beantwoord ing  daarvan.  Bi jvoorbeeld dat  tegen het  bewonen in  een t i jde l i jke s i tuat ie  a ls  

gevolg van een ca lami te i t  o f  nood in  de  pr ivésfeer  n ie t  handhavend word t  opgetreden.  

Verder wordt  aangegeven dat  een huishouden in  beginsel  bestaat  u i t  een  gez in u i t  

b loedverwantschap in  de  eers te graad,  waarb i j  onze f ract ie  ervan u i tgaat  dat  een huishouden 

in  de tweede graad onder b i jzondere omstandigheden n ie t  wordt  u i tges loten.  Als  dat  anders 

is ,  dan horen wi j  dat  g raag van de wethouder.   

Dan nog even over  de twee ingediende amendementen van West land  Verstandig.  In  beginsel  

s taan wi j  h ier  pos i t ie f  tegenover,  a l leen vragen wi j  ons af  amendement  B jur id isch wel  

mogel i jk  is ,  omdat  het  a fwi jk t  van het  derde l id  va n ar t ike l  3 .2.2  van het  Bes lu i t  ru imte l i jke  

ordening.  Graag horen wi j  van de wethouder hoe z i j  tegen deze twee amendementen 

aank i jk t .   

 

De heer Zuyderwi jk :  Goedenavond.  Vanavond l ig t  het  paraplubestemmingsplan Wonen 

West land voor  en wat  VVD-West land betref t  is  d i t  n ie t  te  laat .  He t  is  goed dat  het  West land  

een en ander gaa t  reguleren,  zodat  er  een hal t  word t  toegeroepen aan  het  opkopen van 

panden door pandjesbazen voor de huisvest ing van arbeidsmigranten.  Di t  terwi j l  d ie  

woningen hard  nodig z i jn  voor  de doors t roming,  zodat  de jongeren aan de onderkant  van de 

woningmarkt  een woning  kunnen kopen.   
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Di t  paraplubes temmingsplan is  een hulpmiddel  voor  de West landse u i tdaging om jongeren en 

senioren ru imte te  geven voor een e igen woning .  Wi j  wi l len het  co l lege h iervoor bedanken,  

maar b l i jven aandacht  vragen voor een s t ructure le  op loss ing van onze woningopgave.   

 

De heer Hof land:  Voorz i t ter .  Ik  kan mi j  nog goed her inneren dat  de wethouder een keer 

t i jdens een b i jeenkomst  van de s t icht ing Kom in  de Kas ver te lde over  het  idee wat  h ie r  

speelde.  Wi j  z i jn  h ier  g rote voors tanders van,  dus onze complementen dat  d i t  is  opgepak t ,  

u i tgewerkt  en  nu a ls  voors te l  voor l ig t .   

Ik  wi l  nog wel  graag  onder de aandacht  b rengen dat  het  natuur l i jk  een onderdeel  kan z i jn  van 

de woningopgave,  maar dat  het  ook voor de ve i l i gheid voor de huisvest ing van de 

arbeidsmigranten ook een oploss ing kan z i jn .  We k i jken nu heel  erg naar onze s tar ters ,  maar  

er  z i jn  natuur l i jk  ook ta fere len waarb i j  op onvei l i ge s i tuat ies  gehuisvest  wordt  o f  kan worden.  

Hierb i j  kunnen zaken fout  gaan en daarvoor kan  d i t  natuur l i jk  ook een oploss ing z i jn .  Dus 

ook aan de andere  kan t  kan d i t  voor  de a rbeidsmigranten een oploss ing z i jn .  Wi j  zu l len voor 

het  voors te l  s temmen.  

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Eindel i jk  wordt  het  begr ip  ‘wonen’  geüni formeerd en vastgelegd.  

De raad hee f t  daar  meerdere keren om gevraagd en het  is  goed da t  het  co l lege h ier toe nu is  

overgegaan.   

Ik  v ind het  wel  jammer  d i t  in  een ext ra vergader ing te  moeten behandelen  nu de 

z ienswi jzenper iode  in  de  zomer  was.  Di t  had ne t ter  gekund.   

Ook hadden wi j  a ls  f ract ie  aarze l ingen over  he t  fe i t  dat  jongeren  n ie t  meer ku nnen s tar ten  

door  gezamenl i jk  een woning te  huren.  Wi j  z ien echter  het  gevaar  dat ,  a ls  je  dat  h ier in  gaat  

verwerken,  de  deur weer  openstaat  voor  andere verkamer ing.  Wi j  begr i jpen dat  d i t  h ie r  n ie t  

in  z i t ,  maar het  maakt  wel  dat  er  een  ext ra noodzaak is  to t  het  rea l ise ren van meer woningen 

voor jongeren,  ongeacht  o f  het  f lexwoningen,  soc ia le  huurwoningen of  soc ia le  koopwoningen 

z i jn .  Dat  maakt  n ie t  zoveel  u i t .  De  druk om d ie te  rea l iseren wordt  h ie rdoor echter  wel  hoger ,  

zoals  de heer Zuyderwi j k  zo ju is t  a l  a angaf .  

Dan nog een react ie  op de twee ingediende amendementen.  Volgens mi j  is  amendement  A 

overbodig,  omdat  het  gaa t  over  een i l legale s i tuat ie ,  dus d ie  hoef  je  n ie t  nog eens ext ra u i t  

te  s lu i ten .  Dingen d ie  zonder bouwvergunning  z i jn  gebouwd z i jn  een  i l legaal  bouwsel  en d ie  

hoef  je  vo lgens ons n ie t  expl ic ie t  u i t  te  s lu i ten .   

Wat  betref t  amendement  B heef t  West land  Verstandig e igenl i jk  ge l i jk  dat  een 

leegstandper iode van een jaar  wel  heel  erg lang is .  Tegel i jker t i jd  v ind ik  echter  dr ie  maanden 

weer onbehoor l i jk  kor t .  Eigenl i jk  had ik  l iever  een per iode van een hal f  j aar  gez ien,  maar da t  

l ig t  momenteel  n ie t  voor .  Wi j  zu l len het  co l legevoorste l  dan ook s teunen.  

 

De heer Spaans:  Voorz i t ter .  Er  is  a l  veel  gezegd:  een goed verhaal  en  een goed voors te l  

voor  zowel  de s ta r ters  a ls  de arbeidsmigranten ze l f .  Ik  ben het  wat  dat  betref t  eens met  D66.  

Er  komt een s tuk zekerheid op het  gebied van  kwal i te i t ,  hu is jesmelken en andere 

onverkwikkel i jkheden  worden voorkomen.  Het  is  dus een goede zaak.   

Wi j  gaan mee met  de twee i ngediende amendementen,  omdat  er  een aanscherp ing is  d ie  het  

voors te l  nog beter  maakt .  Onze complementen aan het  co l lege  dat  he t  d i t  goed heef t  

opgepakt .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  De wethouder  heef t  he t  woord namens het  co l lege.  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Voorz i t te r .  Ik  za l  a l le  f ract ies  even langs lopen en 

proberen de geste lde vragen zo goed mogel i jk  te  beantwoorden,  om te beginnen b i j  

West land Verstandig .  Ik  v ind het  u i teraard ook jammer dat  het  horen op een andere manier  is  

gebeurd,  maar he t  i s  wel  zo dat  iedereen de gelegenheid heef t  gehad om z i jn  z ienswi jze nog 

een keer toe te  l ichten op een manier  zoals  dat  wet te l i jk  ook kan.  
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Er is  een vraag  geste ld  over  het  bestemmingsplan Glastu inbouw , waarb i j  u  terecht  

constateerde dat  daar ook woonbestemmingen in  voorkomen.  U vraagt  z ich af  o f  dat  daar 

dan ook mee gedekt  is .  In  dat  bestemmingsplan i s  dat  wel  degel i jk  gedekt ,  want  waar  het  in  

West land mank g ing is ,  dat  er  geen koppel ing  is  tussen de begr ippen ‘wonen’  en ‘woning’ .  

Daardoor  zegt  de rech tspraak dat  e igenl i jk  a l le  vormen van wonen mogel i jk  z i jn .  Dus 

West land lag vo l led ig open,  ook voor ongewenste ontwikkel ingen.  En d ie  koppel ing is  wel  

gemaakt  in  het  bestemmingsplan Glastu inbouw. Dus ook voor bestemmingen wonen in  een 

bestemmingsplan Glastu inbouw is  het  daar in  ieder  geval  goed geregeld.   

Er  z i jn  een aan ta l  v ragen geste ld ,  onder andere of  a fwi jk ingen aan  de raad worden 

voorgelegd en wensen en bedenkingen worden opgehaald.  D ie toezegging  ga ik  u  n ie t  doen .  

U s te l t  h ier  de kaders vast  waaronder he t  co l lege  mag bes l issen.  De spel regels  s taan heel  

du ide l i jk  in  het  bestemmingsplan genoemd waar  en onder welke  omstand igheden we kunnen 

afwi jken.  En  u i teraard za l  het  co l lege z ich daaraan houden.  Als  he t  n ie t  b innen d ie  

afwi jk ingsmogel i jkheid va l t ,  dan kom t het  namel i j k  automat isch naar uw raad,  want  dan is  het  

co l lege n ie t  bevoegd en is  de raad dan wel  bevoegd door middel  van een  verk lar ing van geen 

bedenkingen.  Dat  is  mi jn  antwoord  op de eers te vraag.  

Wanneer de aanpass ing van de Huisvest ingsverordening weet  ik  n ie t  en d ie  vraag geef  ik  

graag door aan  mi jn  co l lega Van der  Stee.   

De heer Dui jsens heef t  ook ie ts  gezegd over  het  overgangsrecht  en dan  met  name gaat  het  

dan over  de twee amendementen.  Met  betrekk ing  to t  amendement  A  moet  ik  hem 

compl imenteren voor z i jn  scherpte,  want  dat  is  inderdaad een bepal ing  d ie  vo lgens het  

Bes lu i t  ru imte l i jke orden ing had moeten worden opgenomen,  maar abus ievel i jk  is  

weggeval len in  de vast  te  s te l len vers ie  van het  bestemmingsplan.  Wi j  hebben er  dan ook 

u i teraard geen bezwaar  tegen om dat  amendement  over  te  nemen.   

Met  betrekk ing to t  amendement  B l ig t  da t  anders .  Het  overgangsrecht  is  bepaald in  

s tandaardregels ,  d ie  vastgelegd z i jn  in  het  Bes lu i t  ru imte l i jke ordening .  Deze regels  moeten 

wi j  in  ieder  bestemmingsplan verp l icht  opnemen en dat  is  maar goed ook,  want  anders 

zouden in  iedere gemeente andere overgangsrechte l i jke regels  ge lden en wordt  het  een 

rat je toe.  De wetgever heef t  tegemoet  wi l len komen aan uni forme regel ingen b i j  de d iverse 

gemeenten en het  is  om d ie reden n ie t  mogel i jk  om een per iode van een jaar  te  veranderen.  

Di t  is  dwingendrechte l i jk  opgelegd .  Dus a l  zouden we dat  wi l len,  dan  kan  dat  n ie t .  Om die 

reden moet  ik  amendement  B helaas ont raden.  

Het  CDA gaf  aan d i t  onderwerp l iever  in  een commiss ievergader ing  te  hebben wi l len 

behandelen.  Wi j  hadden dat  ook l iever  gehad,  maar  he laas kwam dat  qua p lanning he laas zo 

u i t .  Daar  kan dus n ie ts  meer aan veranderen.   

Verder  is  de  heer Van Rossum ingegaan op s tandaardsamenlev ingsvormen  en h i j  gaf  a ls  

voorbeeld mensen d ie  met  meerderen een  huis  w i lden kopen om daar samen te  gaan wonen.  

U zegt  dat  mensen dan een woongroep  gaan moeten vormen,  maar da t  i s  n ie t  het  geval .  Een 

woongroep is  wezenl i jk  ie ts  anders dan mensen d ie  met  e lkaar  een huis  kopen.  Dat  b l i j f t  

natuur l i jk  u i teraard mogel i jk  in  d ie  gebieden d ie  h ier  z i jn  aangewezen,  zoals  in  de centra,  op 

de verd iep ingen,  boven deta i lhandel ,  boven  horeca en ook in  de hoofdwinkels t ra ten van de 

over ige kernen b l i j f t  verkamer ing en ook sp l i ts ing mogel i jk .  Dus in  het  gebied dat  h iervo or  is  

aangewezen b l i j f t  het  te  a l len t i jde mogel i jk .  In  andere gebieden komt he t  aan op het  begr ip  

‘hu ishouden’  en a ls  men daaraan vo ldoet ,  dan zou dat  kunnen.  En anders moet  het  terug  

naar de raad ,  want  dan  va l t  het  n ie t  b innen  de kaders van d i t  bestemmin gsplan.  Als  we dat  te  

ru im s te l len,  dan schieten we ons doel  voorb i j ,  want  dan  z i jn  er  weer zoveel  mogel i jkheden 

om te ontwi jken da t  e igenl i jk  de hele doels te l l ing  van deze paraplu komt te  verva l len.  Het  is  

dus n ie t  zo dat  mensen a l leen maar met  e lkaar  een huis  kunnen kopen door een woongroep 

te  vormen met  een notar ië le  akte.   

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Ik  wi l  h ie r  graag op reageren .  Ik  heb da t  nadrukkel i jk  

bekeken,  ook de def in i t i e  van woongroep,  dat  inderdaad gaat  vanaf  twee personen.  
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Standaard zou je  denken dat  het  een g roep van t ien  of  twint ig  mensen,  maar het  gaat  vanaf  

twee personen.  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Ja,  maar een woongroep va l t  n ie t  onder verkamer ing.  

Dat  is  een heel  andere def in i t ie .  

 

De voorz i t te r :  Ik  s te l  voor  de heer Van Rossum te la ten u i tpra ten.  

 

De heer Van Rossum: We hebben dus inderdaad echt  gezocht  naar de mogel i jkheid dat  twee 

jongeren d ie  het  hu is  u i t  wi l len samen een woning wi l len kopen vanwege het  fe i t  dat  ze  

anders geen woning kunnen kopen en bui ten he t  West land moeten gaan wonen.  Dat  is  n ie t  

mogel i jk .  Door lezend kom je  dan erop u i t  dat  twee personen vo lgens de huid ige def in i t ie  

geen samenlev ingscontract  vormen vanwege he t  fe i t  dat  e r  geen sprake i s  van een 

l ie fdesverhouding.  Z i j  kunnen wel  een kamer  de len,  zoals  een woonkamer.  Ik  kwam al leen  

maar u i t  op de term ‘woongroep ’  waarop ze dan inderdaad u i t  kunnen komen.  Het  is  n ie t  de 

bedoel ing dat  z i j  s t raks  a l leen maar  in  een dorpskern gaan wonen boven  winkels ,  het  moet  

ook een gewoon huis  kunnen z i jn .  Ik  ken ook voorbeelden in  West land  waarop dat  op d ie  

desbetref fende wi jze a l  p laatsv indt  en ik  kan mi j  ook voors te l len dat  ouderen dat  gaan doen.  

Toeval l ig  is  er  nu op de WOS ie ts  over  een woongroep waar in  ouderen  ook samen gaan 

wonen en dat  waren dan  wel  s te l len.  Maar ik  kan  me ook een eenzame oudere voors te l len .  

Wi j  zoeken inderdaad naar een mogel i jkheid waarb i j  d ie  woonvorm ook mogel i jk  is  en dat  zou 

kunnen door een k le ine toevoeging in  de def in i t ie  van duurzaam samenleven.  Die d iscuss ie 

is  in tern a l  gevoerd  en i k  snap  de angst  om het  ie ts  open te  gooien.  Vandaar mi jn  b i jdrage 

van daarnet .   

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  A l les  va l t  o f  s taat  b i j  he t  begr ip  ‘duurzaam 

huishouden’  en dat  hoef t  n ie t  een woongroep te  z i jn .  Het  is  wel  s taande p rakt i jk ,  ook nu a l ,  

dat  woongroepen veela l  een notar ië le  akte hebben,  want  daar in  leggen ze de doels te l l ing van 

de woongroep vast .  Maar dat  hoef t  n ie t  te  ge lden voor mensen d ie  met  z ’n  tweeën of  met  z ’n  

dr ieën een huis  kopen.  Als  we dat  gaan toestaan,  dan zet ten we de deur wagenwi jd  open en  

dan is  d i t  paraplubestemmingsplan e igenl i jk  i l luso i r  geworden.  Dus vandaar,  het  kan in  d ie  

gebieden.  En va l t  het  daarbui ten ,  dan kan het  v ia  een verk lar ing van geen bedenkingen en 

komt het  ook tegemoet  aan de wens van de  heer Dui jse ns dat  het  dan teruggaat  naar uw 

raad.  En a ls  u  zegt  dat  een goed idee te  v inden  en het  kan op d ie  p lek,  dan kunt  u  daar 

toestemming voor geven.   

De LPF heef t  een v raag geste ld  over  de amendementen  en d ie  heb ik  zo ju is t  beantwoord.  

De VVD en D66 v inden het  goed dat  e r  ee n regel ing is  en daar z i jn  we erg  b l i j  mee.  En 

u i teraard is  het  ook goed voor de arbeidsmigran ten,  zoals  dat  ook door GroenLinks te recht  

werd opgemerkt .  He t  werkt  u i teraard  naar twee kanten ,  want  het  gaat  ook  u i tbu i t ing  tegen.  

De PvdA maakte een opmerk ing over  de te r inzagelegging in  de zomer.  De ter inzagelegging is  

n ie t  in  de zomer gewees t .  De te r inzagelegging van het  ontwerp was van 1 mei  to t  en met  

11 jun i .  Dus da t  was n ie t  in  de zomerper iode .  

Volgens mi j  heb ik  zo a l le  vragen beantwoord en  a ls  dat  n ie t  z o is  dan hoor ik  dat  graag .  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l ,  wethouder.  Ik  k i jk  nog even naar de heer Van der  Stee waaraan 

ook een vraag is  geste ld .  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Die vraag g ing over  een eventuele aanpass ing van de 

Huisvest ingsverordening .  Op d i t  moment  is  dat  n ie t  nodig,  maar mocht  b l i jken,  zoals  ook de 

heer Van Rossum aangeef t ,  dat  we met  def in i t ies  b i j  de u i tvoer ing van de 

Huisvest ingsverordening  tegen d ingen  aan zouden kunnen lopen,  dan moeten we d ie  

inderdaad bespreken en  eventueel  k i jken hoe we dat  p robleem kunnen oplossen .  
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De voorz i t te r :  Dank u we l .  Is  er  behoef te  aan een  tweede te rmi jn?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  wi l  nog even ingaan op het  antwoord van  wethouder  

Van der  Stee,  d ie  ik  wel  een vreemd v ind.  Als  je  het  bestemmingsplan leest ,  dan wordt  

du ide l i jk  dat  je  het  systeem van de Huisvest ingsverordening onder  één noemer brengt  met  

het  voor l iggende bestemmingsplan.  En dat  kr i jg  je  a l leen maar door  a ls  ext ra 

weiger ingsgronden in  de  Huisvest ingsverordening op te  nemen dat  er  g een s t r i jd igheid met  

het  bestemmingsplan moet  z i jn .  Waarvan de  wethouder zegt  geen noodzaak te  z ien  is  in  fe i te  

a l  beantwoord in  de toe l i cht ing van het  bestemmingsplan ,  waar in  s taat  da t  te  moeten gaan 

doen.  Zo s taat  he t  er  in  fe i te  nu in .  En van zoals  het  er  nu in  s taat  kr i jg  i k  de indruk dat  we 

moeten wachten to tdat  het  grote Haaglanden he t  behaagt  om de reg ionale 

hu isvest ingsverordening  op d ie  wi jze aan  te  passen,  maar iedere gemeente heef t ,  zoals  

dest i jds  is  gebleken,  een e igen huisvest ingsverordening.  Die  noemen we regionaal  anders,  

maar in  fe i te  s taa t  in  het  bestemmingsplan dat  te  gaan doen .  En  dat  zouden we ook moeten 

doen,  omdat  anders de  heer Sni jders  b i j  het  beoordelen van vergu nningen er  twee moet  

geven.  De eers te vergunning kr i jg  je  dan wel  en de tweede n ie t  en dat  moet  je  z ien te  

voorkomen door het  onder  één noemer z ien te  brengen.  Vandaar nog een  keer mi jn  vraag of  

het  co l lege of  wi j  dat  gaat  doen.  Wi j  hebben er  be lang b i j  dat  de Huisvest ingsverordening 

goed in  e lkaar  z i t  voor  degenen d ie  aan het  gebeuren van veel  mensen in  één huis  een e ind 

wi l len maken.   

Dan toch nog ie ts  over  het  horen.  Wi j  v inden het  vreemd dat  een z ienswi j ze wordt  ingediend 

b i j  de raad –  je  zou denken dat  het  dus een kwest ie  van de raad is  –  en vervo lgens het  

co l lege gaat  bepalen hoe de hoorz i t t ing vervo lgens p laatsv indt .  Dat  d i t  door  ambtenaren van  

het  co l lege en u i teraard ook van de raad gebeurt .  Op z i jn  minst  had  d i t  moeten worden 

over legd,  want  vasts taat  dat  we a fwi jken van he t  protocol  dat  we a ls  raad hebben.  Als  raad 

hebben we een  protocol  vastgeste ld  dat  z ienswi j zen in  het  kader van een  bestemmingsplan 

gehoord worden door  de  commiss ie.  Met  een k le ine onderbrek ing is  he t  s inds jaar  en dag zo 

dat  voorafgaande aan de vergader ing van de  commiss ie Ruimte eers t  een hoorz i t t ing  wordt  

gehouden en vervo lgens  wordt  het  p lan inhoudel i jk  door  de commiss ie behandeld.  Nu is  da t  

n ie t  gebeurd,  dus er  is  a fgeweken van het  protocol .  Wet te l i jk  is  het  inderdaad wat  ru imer,  

maar wi j  a ls  raad hebben gezegd het  zo te  wi l len.  Ik  v ind dat  d i t  dan  ook op d ie  wi jze 

u i tgevoerd had moeten worden.  Gezien het  fe i t  dat  vandaag geen burgers  hebben 

ingesproken,  neem ik  aan dat  de  ind ieners van  de z ienswi jze er  ook n ie t  onder ge leden 

hebben.   

Ik  heb een antwoord gemist  van mevrouw Gard ien op mi jn  vraag hoe ik  dat  moet  z ien:  19 

februar i  en toch een concreet  geval .  Maar we weten toch a l lemaal  dat  d i t  ook voor wat  

betref t  de Herten laan op  de achtergrond  meespeel t .  Is  mi jn  mening ju is t  en is  het  ook ju is t  

dat  de s i tuat ie  van 19  februar i  bepalend is  en a l les  wat  er  daarna aan  wordt  toegevoegd n ie t  

kan? Ik  wi l  daar  nog graag een antwoord op van wethouder Gard ien of  een andere wethouder 

d ie  daarover gaat .   

Dan de amendementen.  Dank voor de opmerk ing  over  a mendement  A.  Wat  betref t  

amendement  B z i jn  het  inderdaad bele idsregels ,  maar daarvan  kun je  a fw i jken .  Er  s taat  een 

hardheidsc lausule in .  Hoe gaat  het  in  de  prakt i jk? Op een bepaald moment  z ie  je  dat  v i j f t ien  

arbeidsmigranten in  één  huis  z i jn  gevest igd –  de  oude zaken-kwest ie  –  en dan houdt  dat  

gebru ik  op,  omdat  de  huur e ind igt  o f  wat  dan ook.  Moeten we dan  een jaar  wachten to t  het  

hu is  leegstaat  en kunnen er  vervo lgens weer v i j f t ien  mensen terugkomen? Dat  moeten we 

n ie t  wi l len,  zeker  omdat  we dat  u i ts te r fbe le id  wi l l en.  Dus dat  moet  je  dan zo onaantrekkel i jk  

mogel i jk  maken.  Ik  v ind dat  we van de  hardheidsc lausule gebru ik  kunnen maken en la ten we 

wel  wezen,  de mogel i jkheid dat  d i t  bestemmingsplan b i j  de Raad van Sta te za l  komen is  ook 

n ie t  zo heel  groot .  Dus,  dan z i jn  d ie  dr ie  maanden dr ie  maanden en da t  i s  de wet .  Of  h e t  

BOR, het  Bes lu i t  Omgevingsrecht ,  daar anders over  denkt  en of  e r  wel  o f  n ie t  gebru ik  is  

gemaakt  van de hardheidsc lausule doet  he lemaal  n ie t  ter  zake.  Die d r ie  maanden zu l len het  

dan houden.  Ik  wi l  de raad dus dr ingend verzoeken deze dr ie  maanden wel  ove r  te  nemen,  
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want  nogmaals ,  a ls  we datgene wi l len bere iken wat  we wi l len bere iken,  namel i jk  dat  aan de 

over last  door overbewon ing in  de kernen een  e inde komt,  dan zou dat  moeten z i jn .  

De wethouder zegt  het  v reemd te v inden dat  West land  Verstandig een opgave  te  wi l len van 

de vr i js te l l ingen en de a fwi jk ingen d ie  we doen,  want  de raad geef t  h ier  toch ook de regels  

vast .  In  dat  geval  wi l  ik  de wethouder u i tnodigen  eens te  k i jken naar a fwi jk ing 3.4 onder 2,  

waar s taat  dat  burgemeester  en wethouders met  een omgevi ngsvergunning kunnen afwi jken 

van regels  omtrent  de  bewoning van een woning  door een afzonder l i jke hu ishouding ten 

behoeve van de woning  door een woongroep,  de  woongroep van  de heer  Van Rossum. Dat  is  

een vo l led ige vr i je  bevoegdheid van het  co l lege en daar  s taat  geen enke l  cr i ter ium b i j .  Met  

andere woorden:  wi j  geven  het  co l lege car te  b lanche om di t  soor t  v r i js te l l ingen te  geven.  Ik  

ben het  met  de wethouder eens dat  d ie  andere twee afwi jk ingen a to t  en  met  f  en a to t  en 

met  h  z i jn  gereguleerd ,  maar ook daar  kun je  best  wel  wa t  vr i je  in te rpretat ie  aan geven 

wanneer d ie  afwi jk ing wel  en wanneer n ie t  wordt  gegeven.  Ik  vraag de  wethouder het  

a ls tub l ie f t  te  doen en ons op de hoogte te  houden,  in  ieder  geval  gedurende een jaar ,  zoda t  

we kunnen z ien hoe da t  verder  loopt .  Ik  heb in  het  bestemmingsplan ook gez ien dat  er  na  

een jaar  geëvalueerd  gaat  worden ,  dus betrekt  dat  er  dan in  ieder  geval  b i j .  Tot  zover.   

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Ik  wi l  de heer Dui jsens graag een v raag s te l len.  Als  ik  u  

goed heb begrepen merk te u over  amendement  B  op ,  dat  op he t  moment  dat  de 

arbeidsmigranten z i jn  ver t rokken ,  er  een jaar  gewacht  moet  worden voordat  er  z ich weer 

arbeidsmigranten in  zouden kunnen komen.  Zo ze i  u  dat .   

 

De heer Dui jsens :  Je hebt  dan een jaar  lang de t i jd .  Een jaar  lang kan he t  leeg s taan.  Als  het  

op 1 januar i  leeg is  en op 30 december van het  jaar  daarop vu l  je  dat  weer met  15 

arbeidsmigranten met  huur ,  dan heb je  het  nak i jken.  

 

De heer Van Rossum: Dan heb ik  het  goed begrepen.  Ik  dacht  dat  u  ze i  dat  d ie  mensen er  na  

dat  ene jaar  gaan wonen.   

 

De voorz i t te r :  De  wethouder heef t  he t  woord.  

 

Wethouder mevrouw Gard ien-Reinders :  Dank u wel ,  voorz i t ter .  Nogmaals ,  amendement  B 

betref t  geen  bele idsrege l ,  maar is  een dwingendrechte l i jke bepal ing waarvan we n iet  kunnen 

afwi jken.   

Het  antwoord op  de vraag welke s i tuat ie  le idend is ,  is  inderdaad d ie  op  19 februar i ,  want  

toen is  het  voorbere id ingsbes lu i t  in  werk ing ge treden.   

Ik  moet  een nuancer ing aanbrengen op hetgeen ik  eerder  ze i .  Het  is  natuur l i jk  zo ,  dat  a ls  

een onthef f ing kan worden gegeven met  een kru imel regel ing,  dat  n ie t  onder de bevoegdheid 

van de raad va l t ,  maar van het  co l lege.  Al leen a ls  het  een grote  bu i tenplanse afwi jk ing is ,  

dan gaat  het  weer naar de raad ,  maar ik  kan  momenteel  n ie t  toezeggen met  a l le  a fwi jk i ngen 

terug te  komen naar de raad.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  In  mi jn  eers te termi jn  heb ik  voora l  gereageerd op de 

vraag van de heer Van Rossum  en ik  ben b l i j  da t  de heer Dui jsens nog even z i jn  vraag in  

eers te termi jn  hee f t  toegel icht .  Ik  ga dat  u i tzoeken.  Als  het  inderdaad gewi jz igd moet  

worden,  dan  kan dat  met  een voors te l  aan de  raad en dat  kan over igens bui ten Haaglanden 

om. Als  b l i jk t  dat  he t  n ie t  nodig is ,  maar  ik  hoor heel  du ide l i jk  zeggen da t  we voor dezel fde 

termen moeten zorgen,  dan za l  ik  daar in  ieder  geval  b i j  u  op terugkomen.   

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  We hebben h ie rover  in  twee te rmi jnen beraads laagd en er  z i jn  

twee amendementen ingediend.  Is  er  nog  behoef te  aan een s temverk lar ing?  
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De heer Vals tar :  Voorz i t ter .  Amendement  onder B v inden wi j  p r ima,  ware  het  n ie t  dat  het  

jur id isch n ie t  mogel i jk  is .  Daarom zul len wi j  tegen het  amendement  s temmen.  

 

De voorz i t te r :  Dan ga ik  over  to t  s temming b i j  handopsteken over  de amendementen.  Om te 

beginnen breng ik  het  eers t  amendement  A in  s temming.  Het  amendement  wordt  unaniem 

aangenomen.  

Dan amendement  B .  Daarvoor s temmen de f rac t ies  West land  Verstandig  en GroenLinks,  

daartegen de andere f ract ies ,  zodat  het  amendement  is  verworpen.  

Vervo lgens breng ik  het  gewi jz igde raadsvoorste l  in  s temming.  Het  raadsvoorste l  word t  

unaniem aangenomen.  A ldus bes loten.  

 

5.  MOTIE GBW-WESTLAND VERSTANDIG INZAKE BOUW MÉÉR BETAALBARE 

KOOPWONINGEN VOOR WESTLANDSE JONGEREN  

 

De voorz i t te r :  Ik  geef  voor  een toe l icht ing het  woord aan de ind iener van de mot ie ,  de heer  

Van den Berg.  

 

De heer Van den Berg :  Op de eers te p laats  dank ik  a l  mi jn  co l lega’s  d ie  het  toestaan dat  wi j  

vanavond over deze mot ie  beraads lagen en s temmen.   

Mi jnheer de voorz i t te r .  In  onze laats te vergader ing voor het  zomerreces is  u i tgebre id 

gedebat teerd over  actua l isat ie  van de Woonvis ie  West land ,  waarb i j  een meerderheid van de 

raad u i te indel i jk  met  deze actual isat ie  heef t  ingestemd en de Woonvis ie  heef t  vastgeste ld .  

Dan is  het  inderdaad,  zoals  de heer  Van der  Meer vanochtend in  het  AD  l ie t  weten,  onz inn ig 

om in  de eers te raadsvergader ing na he t  zomerreces op de proppen te  komen met  een mot ie  

om de Woonvis ie  weer  te  veranderen.  Maar,  mi jnheer de voorz i t te r ,  zo onnozel  ben ik  n ie t .  

Met  onze mot ie  s te l len wi j  n ie t  voor  aan de Woonvis ie  te  tornen,  want  d ie  heef t  d e 

gemeenteraad vastgeste ld  en daar komen wi j  n ie t  op terug.  Ook de  heer Van der  Meer  weet  

dat  over igens donders goed.  Hi j  en ik  hebben vor ige week meerdere malen te le fon isch en v ia  

de app over  de mot ie  over legd en daarb i j  aangegeven wat  onze bedoel ing is .  De mot ie  is  

daarna min of  meer  samen opgewerkt .  

De mot ie  mocht  u i te inde l i jk  ze l fs  op s teun van de heer Van der  Meer rekenen,  tenminste dat  

was vor ige week woensdagavond het  geval .  Maar  ik  heb ik  begrepen da t  de LPF-f ract ie  

inmiddels  haar e igen afwegingen h eef t  gemaakt ,  zoals  z i j  a l  zest ien  jaar  doet .  Die  

afwegingen gaan jammer genoeg n ie t  zo ver  dat  z i j  het  voors te l  om meer  betaalbare 

koopwoningen voor West landse jongeren te  bouwen za l  s teunen.  En dat  is  heel  jammer,  maar 

wel  du ide l i jk .  

Mi jnheer de voorz i t te r .  I k  hoop dat  onze mot ie ,  wel iswaar zonder de s teun van de LPF,  

vanavond in  de raad wel  op een meerderheid mag rekenen.  Het  is  tens lot te  be langr i jk  dat  

iedereen in  het  West land een woning kan  v inden d ie  b i j  hem of  haar past ,  huur o f  koop .  Voor  

West landers  d ie  op z ichzel f  wi l len gaan wonen,  a l leen of  met  z i jn  tweeën,  voor  West landers  

d ie  b innen West land naar een andere  woning zoeken en voor mensen d ie  van bui ten 

West land komen en h ier  wi l len gaan werken of  z i ch wi l len inzet ten a ls  v r i jwi l l iger  o f  a ls  

mante lzorger .   

In  de huid ige woningmarkt  z i jn  in  West land echte r  voor  twint igers  en  der t igers  met  een 

modaal  inkomen onvoldoende betaalbare woningen en voor een soc ia le  huurwoning komen 

deze mensen d ikwi j ls  n ie t  in  aanmerk ing,  s impelweg omdat  z i j  daarvoor te  ve el  verd ienen.  En 

koopwoningen,  d ie  voor hen betaalbaar z i jn ,  z i jn  er  n ie t  o f  nauwel i jks  in  het  West land.  Het  

aanbod b l i j f t  ver  ach ter  b i j  een groeiende v raag.   

GemeenteBelang  West land wi l  z ich n ie t  neer leggen b i j  d ie  constater ing .  De oploss ing d ie  wi j  

z ien is  het  bouwen van  woningen d ie  voor  deze twint igers  en  der t igers  met  een modaal  

inkomen betaalbaar z i jn .  En dat  z i jn  koopwoningen in  de pr i jsk lasse to t  €  235.000,00.  

Mi jnheer de voorz i t te r .  Met  de buurgemeenten en de prov inc ie  wordt  momenteel  over legd 

over  n ieuwe woningmark tafspraken.  Uw col lege heef t  z i jn  openingsbod in  concept  k laar  en 
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voor een react ie  aan de raad voorgelegd,  waarb i j  het  ons opval t  op da t  er  in  uw openingsbod 

n ie t  o f  nauwel i jks  aandacht  wordt  besteed aan de u i tdaging d ie  ons wacht  om voo r de groep 

twint igers  en  der t igers  vo ldoende betaalbare  koopwoningen te  bouwen.  Daarom wi l len wi j  

met  deze mot ie  er  b i j  he t  co l lege op aandr ingen –  ik  wi l  het  nogmaals  benadrukken –  om 

b innen de contouren van  de Woonvis ie  West land,  zoals  de raad d ie  in  ju l i  heef t  vastgeste ld ,  

in  een def in i t ie f  bod op de woningmarktafspraken meer pr ior i te i t  te  geven aan de bouw van 

betaalbare koopwoningen voor d ie  groep .   

Met  deze mot ie  roepen wi j  uw co l lege  ook op samen met  woningcorporat ies  en marktpar t i jen 

in  gesprek te  gaan over  het  toepassen van b i jzondere verkoopconstruct ies  om te waarborgen 

dat  de betaalbare koopwoningen d ie  wi j  bouwen in  het  West land ook voor  langere t i jd  

bere ikbaar b l i jven voor mensen met  een modaal  inkomen.  En ook om b i j  de se lect ie  van de 

kopers van deze woningen voorrang te  geven aan mensen d ie  economisch of  soc iaa l  

gebonden z i jn  aan het  West land.   

Mi jnheer de voorz i t te r .  U hoort  dat  wi j  met  ons voors te l  in  de mot ie  uw col lege n ie t  v ragen 

om de Woonvis ie  West land aan te  passen of  de percentages te  wi jz igen.  Wi j  v ragen in  de 

woningmarktafspraken,  naast  de bouw van  soc ia le  huurwoningen,  f lexwoningen,  t i jde l i jke 

woningen voor a rbeidsmigranten of  voor  ouderen  d ie  a l lemaal  aan bod komen in  het  bod,  ook 

pr ior i te i t  te  geven aan het  bouwen van koopwoningen voor twint igers  en der t igers  met  een  

modaal  inkomen.  De woningvraag van d ie  groep  komt er  in  het  concept  van uw bod bekaaid 

vanaf ,  terwi j l  er  voor  hen toch vo ldoende aanbod moet  z i jn  van betaal bare koopwoningen in  

West land.  Wi j  wi l l en deze grote groep jonge mensen behouden en in  de bouwprogramma’s  

woningen bouwen d ie voor hen betaalbaar z i jn .  A l leen dat  z i jn  dus onze a fwegingen b i j  he t  

voors te l  in  de mot ie .   

De mot ie  lu id t  a ls  vo lg t .  

 

“De raad  van gemeente West land,  in  vergader ing b i jeen op d insdag 1 septem ber 2020;  

s te l t  vast  dat :  

-  van het  co l lege van burgemeester  en wethouders  wordt  ve rwacht  dat ,  in  de context  van 

het  herz ien van reg ionale  woningmarktafspraken ,  u i ter l i jk  per  15 september 2020 een 

b ied ing wordt  gedaan,  

-  de gemeenteraad door middel  van een  raads informat iebr ie f  inmiddels  op de hoogte i s  

geste ld  van de voorgenomen b ied ing,  

neemt in  overweging  dat :  

-  veel  twint igers  en der t igers  d ie  s tar ten op de (koop)woningmarkt  een s terke b ind ing 

hebben met  hun omgeving en graag i n  West land  wi l len b l i jven wonen;  

-  met  het  (modaal ) inkomen dat  deze jongvolwassenen verd ienen kome n ze  echter  n ie t  in  

aanmerk ing voor het  huren van een soc ia le  huurwo ning;  

-  tegel i jker t i jd  hebben ze -  door een heel  beperkt  aanbod in  West land van koopwoningen 

in  het  pr i jssegment  dat  voor  hen betaalbaar is  ( to t  €  235.000,00)  -  g rote moei te  om een 

'e igen woning '  te  bemacht igen;  

-  in  het  concept  bod op de  n ieuwe woningmarktafspraken géén aandacht  wordt  besteed 

aan de bouw van  betaalbare koopwoningen in  het  pr i jssegment  to t  €  235.000,00,  te rwi j l  

de huid ige  s i tuat ie  op de  woningmarkt  daartoe dus wel  noodzaakt ;  

spreekt  u i t :  

-  dat  b innen de kaders van de Woonvis ie  West land een substant iee l  deel  van het  

woningbouwprogramma in  West land in  het  p r i jssegment  to t  €  235.000,00  gebouwd moet  

worden om West landse jonge huishoudens meer kansen te  geven en hen te  behouden 

voor het  West land;  

en verzoekt  het  co l lege :  

-  om in  het  bod op de  Nieuwe Woningmarktafspraken expl ic ie t  méér pr ior i te i t  te  geven 

aan de bouw van  koopwoningen in  pr i jssegmenten to t  € 235.000,00;  

-  om op creat ieve wi jze -  samen met  woningcorporat ies  en marktpar t i jen –  b i jzondere  

oploss ingen (b i jvoorbeeld koop - of  er fpachtconst ruct ies)  in  te  zet ten ,  waarmee én 
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wordt  geborgd dat  de woningen a ls  betaalbare  koopwoningen behouden b l i jven én 

jonge huishoudens d ie  soc iaa l  o f  economisch gebonden z i jn  aan West land b i j  voorkeur 

in  aanmerk ing komen voor deze woningen ;  

en gaat  over  to t  de orde  van de dag . ”  

(Mot ie  van GemeenteBelang West land  en West land Verstandig )  

 

Tot  s lo t  wi l  ik  nog ie ts  zeggen over de react ie  van de heer Van Ro ssum.  Inderdaad p raten wi j  

vo lgende week maandag in  de  vergader ing  van de  commiss ie MO over he t  conceptbod,  maar 

de commiss ie beschik t  n ie t  over  de auto r i te i t  z ich u i t  te  spreken over  het  geven van meer 

gewicht  van datgene wat  z i j  v inden.  Daarom zeg ik ,  om dat  we a ls  raad nu  toch b i jeen z i jn ,  

dat  wi j  het  heel  be langr i j k  v inden.  Ik  v ind het  ook  f i jn  dat  h i j  ons in  de gelegenheid s te l t  d i t  

voor  te  s te l len en e r  s t raks over  te  s temmen.  Dank u.  

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Naast  mi jn  procedure le opmerk ingen heb ik  ook nog een 

inhoudel i jke react ie .  Wat  is  nu ineens anders dan de toezeggingen met  de b i jbehorende 

d iscuss ies d ie  we hebben gevoerd in  de vor ige raadsvergader ing in  ju l i  -  dus nog geen twee 

maanden geleden -  en de daaraan voorafgaande commiss ievergad er ingen met  ingeleverde 

vragen over  de Woonvis ie  met  b i jbehorende an twoorden?  Het  tweede verzoek van de mot ie  

is  nadrukkel i jk  in  de vergader ing door de wethouder toegezegd en ook da t  h iervoor in  een 

u i tvoer ingsprogramma een voors te l  za l  worden gedaan.  Deze  mater ie  was ook nadrukkel i jk  

de inbreng van onze e igen f ract ie ,  want  ook wi j  v inden het  erg be langr i j k  dat  er  betaalbare 

woningen beschikbaar moeten komen en n ie t  a l leen voor West landse jongeren.  Ik  zeg bewust  

beschikbare en betaalbare  woningen en n ie t  a l leen te  bouwen goedkope woningen,  ook v ia  

het  middenhuursegment .  Dus moet  er  eers t  ie ts  van een regel ing komen om nieuwe 

goedkope woningen ook na doorverkoop goedkoop te  houden.  Ervar ingen leren dat  d i t  n ie t  

het  geval  is ,  wa t  over igens ook onderkend wordt  in  het  tweede verzoek van de mot ie .  Wi j  z i jn  

dan ook benieuwd naar de u i twerk ing van  d i t  punt  in  het  u i tvoer ingsprogramma zel f .  Die 

toezegging hoef t  wat  CDA-West land bet ref t  n ie t  v ia  deze mot ie  te  worden herhaald.  

Dan het  eers te verzoek.  Ook h ierover  is  i n  het  p roces van de Woonvis ie  a l  vo lop 

gediscuss ieerd met  de vraag hoe we goedkopere  woningen kunnen bouwen zonder dat  d i t  

een grote f inanc ië le  ader la t ing voor de gemeente is .  CDA -West land  heef t  a l  herhaaldel i jk  

aangedragen dat  e r  b i j  de prov inc ie  een verzo ek kan worden ingediend om hieraan f inanc iee l  

b i j  te  dragen.  Ie ts  dat  ook is  gebeurd in  Ri jnmond,  namel i jk  om woningbouw op te  dure grond 

mogel i jk  te  maken.  En ook dat  is  in  de vor ige raadsvergader ing toegezegd door de wethouder  

om daartoe een poging  te  doen.  Als  dat  luk t  is  het  inderdaad ook mogel i j k  om meer goedkope 

woningen te  gaan bouwen en dan pas,  in  combinat ie  met  regel ingen om woningen goedkoop 

te  houden,  is  het  ook reëel  om echt  e isen te  s te l len over  de hoevee lheid woningen to t  

€  235.000,00 d ie  Wes t land zou moeten opleveren.  

Voorz i t ter .  Als  u  he t  mi j  toestaat  wi l  ik  h ie r  graag een k le ine persoonl i jke noot  aan 

toevoegen.  Bl i jkbaar  ver t rouwt de raad in  het  a lgemeen n iet  meer op toezeggingen van het  

co l lege d ie  z i jn  gedaan b i j  bes lu i ten in  de raadsvergader ingen.  Of  de  toezegging is  men 

ontgaan,  dat  kan na tuur l i jk  ook a l t i jd .  Ik  z ie  het  in  deze mot ie  a ls  voorbeeld.  Is  het  in  he t  

vervo lg n ie t  mogel i jk  om toezeggingen van het  co l lege ,  d ie  worden gedaan b i j  vasts te l l in g 

van een bes lu i t ,  na de vergader ing aan het  bes lu i t  toe te  voegen? Misschien is  het  a l  lang 

geleden,  maar ik  meen mi j  nog te  kunnen her inneren dat  d i t  in  het  ver leden wel  gebeurd is .  

Ik  kan geen reden aangeven waarom di t  op een gegeven moment  n ie t  meer ge beurde,  maar 

kan d i t  n ie t  opnieuw worden ingevoerd? De achter l iggende gedachte is  natuur l i jk  ook het  

werk dat  wi j  a ls  raad  er  aan hebben om toezeggingen daarna opnieuw bevest igd te  kr i jgen in  

ze l fs tandige mot ies.  Zo z i t  het  immers ook in  e lkaar .  Ook ik  z i t  zo wel  in  e lkaar  dat  ik  het  

agendapunt  wel  goed doorneem en beoordeel ,  o f tewel  het  kost  echt  t i jd .  Ik  v ind het  e igenl i jk  

ze l f  nog erger  om weer  te  moeten conc luderen dat  het  een overbodige mot ie  is ,  omdat  het  a l  

toegezegd of  bes loten is .  Eens z i jn  met  de mater ie  en toch nee zeggen is  n ie t  leuk.  
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Nogmaals ,  voorz i t ter ,  d i t  is  op persoonl i jke t i te l  gezegd,  maar ik  hoop wel  dat  het  er toe kan 

le iden dat  toezeggingen beter  te  achte rhalen zu l len z i jn .  Ik  dank u wel .  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Bi j  in terrupt ie .  Zou  het  dan n ie t  s ie r l i jker  geweest  z i jn  a ls  

dezel fde wethouder d ie  de toezeggingen heef t  gedaan d eze ook in  d i t  bod had opgenomen? 

U wekt  de indruk dat  h ie r  een s te l le t je  mensen z i t ten met  een heel  s lecht  geheugen en n ie t  

eens weten wat  d ie  wethouder zegt .  U moet  eens  weten hoe gespannen we h iernaar hebben 

z i t ten lu is teren.  En dat  i s  n ie t  terecht ,  want  dan had het  ook h ier  in  gestaan.  Daar  z i t  nu ju is t  

het  probleem. We hebben een Woonvis ie ,  het  u i t voer ingsprogramma moet  nog komen en dan 

gaan we voor  het  u i tvoer ingsprogramma u i t  a lvas t  even het  bod u i tbrengen.  Dat  is  toch een 

onlog ische vo lgorde.  In  ieder  geval  hadden de  toezeggingen h ier in  moeten worden vermeld 

en d ie  ontbreken.  

 

De heer Van Rossum: Voor een raads l id ,  en dan  spreek ik  in  ieder  geval  voor  mi jze l f ,  is  het  

in  ieder  geval  handig da t  b i j  het  bes lu i t  ook de toezeggingen worden  vermeld.  Daarnaast  had 

ik  dan het  he le vergaderpunt  van de commiss ie MO  nu helemaal  moeten  doornemen om te 

kunnen constateren of  het  er  wel  o f  n ie t  i n  s taat .  Dat  is  de conse quent ie .  Di t  is  een ext ra 

raadsvergader ing d ie  voor vo lgende week s taat  geagendeerd.  Ik  ben  in  het  weekend 

teruggekomen van vakant ie  en ik  ben ook nog eens een langzame lezer .  Dus dat  sch iet  n ie t  

echt  op.  Maar goed,  dat  is  persoonl i jk .  Over igens is  het  n ie t  voor  de  eers te keer dat  we ‘nee ’  

moeten zeggen tegen ie ts  waarvan ik  e igenl i jk  denk met  de argumenten eens te  z i jn ,  maar 

het  is  a l  bes loten.  Ik  wi l  daar  een keer een s tatement  van maken en nogmaals ,  op 

persoonl i jke t i te l .  

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t te r .  Het  is  b i jna hetze l fde wat  co l lega  Dui j sens ver te l t .  De  

vor ige keer is  er  inderdaad b i j  de besprek ing van  de Woonvis ie  een aanta l  toezeggingen 

gedaan door de wethouder.  Wi j  hebben het  bod gelezen:  22 pagina’s  vo l  met  f ragmenten d ie  

ons bekend voorkomen,  omdat  ze gel icht ,  geknip t  en gekopieerd z i jn  vanui t  de Woonvis ie .  

Al leen lezen we helemaal  n ie ts  wat  de  hele raad  belangr i jk  v ind t ,  namel i j k  dat  er  betaalbare 

koopwoningen voor jongeren worden gebouwd.  Dat  lezen we in  het  he le bod n ie t  terug .  Ik  

ben n ie t  op vakant ie  geweest  en ik  heb he t  ge lezen,  maar het  s taat  er  echt  n ie t  in .  Misschien 

is  het  door de d rukte over  het  hoofd  gez ien,  maar wi j  v ragen de wethouder h ieraan in  

godsnaam ook ru imte te  besteden.  En a ls  de  wethouder v indt  dat  het  n ie t  nodig is ,  dan kan 

h i j  misschien zeggen z ich gesteund te  voelen met  de mot ie ,  maar dat  is  s t raks aan de 

wethouder ze l f .  

 

De heer Van Rossum: Waarom niet  gewoon vo lgende week a ls  het  geagendeerd s taat .  In  de 

br ie f  s taat  heel  du ide l i jk  dat  de commiss ie MO de bevoegdheid he ef t  om h ierover  bes lu i ten te  

geven om aan te  raden.   

 

De heer Van den Berg :  Nee!  De commiss ie word t  gevraagd om  een z ienswi jze en in  een 

commiss ievergader ing  v indt  geen pol i t ieke bes lu i tvorming p laats .  Wat  wi j  nu vragen is  een 

pol i t iek  bes lu i t  en dat  hoort  thu is  in  de raad.  Het  co l lege moet  vóór  15 september de b ied ing 

u i tbrengen en komen wi j  n ie t  meer b i j  e lkaar  anders dan vanavond.  Dan i s  het  een kwest ie  

van het  nut t ige met  het  aangename verenigen.  

 

De voorz i t te r :  Ik  s te l  voor  dat  we het  h ie rb i j  la ten .  De  heer Van der  Meer heef t  het  woord.  

 

De heer Van der  Meer :  Voorz i t ter .  De media  heef t  inmiddels  een en ander over  deze mot ie  

en de s tandpunten h ie rover  opgepik t  met  a ls  conc lus ie  dat  we a l lemaal  betaalbare woningen 

voor s tar ters  wi l len.  Daarover bestaat  ge en verschi l  van mening.  De mot ie  gaat  over  

West landse jongeren,  maar ik  neem aan dat  we h ier  ook s tar te rs  in  meenemen om dat  voor  

hen mogel i jk  te  maken.   
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Over d i t  onderwerp hebben we ook ar t ike l  42 -vragen geste ld ,  maar daarvan z i jn  de 

antwoorden helaas nog  n ie t  b innen.  T i jdens de  behandel ing van de Woonvis ie  hebben wi j  

aangegeven dat  de bouw van koopwoningen to t  €  240.000,00 erg belangr i jk  is  voor  de groep 

s tar ters  om een woning te  kunnen kopen.  Deze g roep va l t  nu tussen wal  en schip,  want  voor  

soc ia le  huur  verd ienen deze mensen in  de regel  te  veel  en om een hypotheek te  kr i jgen vaak 

weer te  wein ig .  Ook de bouw van de 30% huurwoningen in  de soc ia le  sector  is  voor  ons 

belangr i jk  om West landers  aan een geschik te woning te  he lpen ,  West landers  d ie  gewoon te  

wein ig  verd ienen om in  aanmerk ing te  komen voor een hypotheek en toch in  het  West land 

wi l len b l i jven wonen.  De koopwoningen to t  €  240 .000,00 d ie  LPF-West land gebouwd wi l  z ien 

worden v inden wi j  dan ook in  het  middendure segment  u i t  de Woonvis ie .  Bi j  de behandel ing 

van de Woonvis ie  hebben wi j  ook aangegeven da t  het  gaat  over  een behoor l i jk  aandeel  van 

deze 1700 woningen die  daar in  worden genoemd en maximaal  €  240.000,00 moeten kosten.  

We praten dan  over  de middeldure groep van €  198.000,00 to t  €  310.000,00.  

Voorz i t ter .  Ik  heb een v raag aan  de ind ieners  van de mot ie .  U verzoekt  om in  het  bod van de 

n ieuwe woningafspraken  expl ic ie t  meer pr ior i te i t  te  geven aan de bouw van koopwoningen.  U 

verzoekt  dus in  het  bod om dat  te  doen.  Voor mi j  is  n ie t  he lemaal  du ide l i j k  wat  er  p rec ies 

s taat .  Wat  bedoel t  u  exp l ic ie t  met  meer pr io r i te i t  geven in  het  bod  en waar gaat  dat  dan ten 

koste  van? 

Wat punt  twee bet ref t  s lu i t  ik  mi j  aan b i j  de opmerk ingen van de heer  Van Rossum hierover .  

Wi j  z i jn  dus ook voors tanders van de bouw van woningen en voora l  ook beschikbaar moeten 

b l i jven voor de inwoners  van West land.  

 

De heer Zuyderwi jk :  Voor VVD-West land  een in te ressante mot ie ,  zeker  met  het  tweede bul le t  

van het  d ic tum. Wi j  v ragen a l  geru ime t i jd  aandacht  voor  creat ie f  wonen om hierdoor 

betaalbaar te  kunnen bouwen.  Ik  denk b i jvoorbeeld aan het  appartementencomplex met  

deelauto ’s  wat  parkeerp laatsen  scheel t ,  maar h ie rdoor ook to t  c i rca €  50.000,00 per  

appartement  in  aanschaf  kan schelen voor jongeren.  Deze mot ie  is  voor  VVD -West land 

echter  overbodig  h ie rvoor ,  omdat  de wethouder op 8 jun i  j l .  op v ragen van ons deze 

toezegging a l  gedaan heef t .   

Wi j  gaan n ie t  mee met  de mot ie  en spreken het  ver t rouwen u i t  in  he t  co l lege dat  er  spoedig  

een creat ieve oploss ing za l  komen voor betaalbaar bouwen.  Shar ing  is  car ing.   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  He t  l i jk t  een bee t je  een herhal ing te  worden ,  maar deze mot ie  is  

b i j  de besprek ing van de  Woonvis ie  a ls  vergel i jkbare mot ie  a l  te r  sprake geweest .  En  d ie  

heef t  het  toen  ook n ie t  gehaald.  

Laat  ik  beginnen met  te  zeggen dat  ik  het  inderdaad van belang v ind dat  er  betaalbare  

woningen beschikbaar komen voor zowe l  jongeren a ls  a l le  andere mensen d ie  ze nodig 

hebben.  Ik  z ie  n ie t  hoe  dat  nu b innen de vastgeste lde Woonvis ie  ext ra p r ior i te i t  kan kr i j gen .  

Misschien kan de heer Van  den Berg  a ls  ind iener  van de mot ie  dat  nog  eens toe l ichten,  want ,  

zoals  ook a l  is  gebleken in  de voo rgaande d iscuss ie,  zou dat  dan ten koste gaan van soc ia le  

huur en soc ia le  koop en dat  wi l  mi jn  par t i j  natuur l i jk  he lemaal  n ie t .  De  PvdA wi l  gewoon meer  

soc ia le  huurwoningen,  meer soc ia le  koopwoningen en meer middenhuur .  Dus a ls  je  meer 

koopwoningen wi l t  to t  deze pr i jsk lasse ,  dan za l  dat  a l t i jd  ten koste moeten gaan van de dure  

koopwoningen.  De wethouder heef t  echter  meerdere keren aangegeven dat  daar in  geen 

ru imte z i t .  Ik  hoor graag  van zowel  de wethouder  a ls  d e ind iener van de  mot ie  waar z i j  

denken dat  er  ru imte is .  

Het  is  inderdaad jammer  dat  er  nu h ier  over  gepraat  moet  worden ,  omdat  het  bod voor 15 

september moet  z i jn  ingediend.  Anders hadden we de d iscuss ie maandag aanstaande in  de 

commiss ievergader ing  kunnen voeren en in  de vo lgende vergader ing daarove r desnoods nog 

een mot ie  kunnen behandelen.  Die ru imte is  er  echter  n ie t .  

Het  vo lgende nog  even r icht ing de heer Van Rossum , d ie  opmerkt  dat  de  raad minder 

ver t rouwen heef t  in  toezeggingen van de wethouders.  Misschien moeten d ie  op een andere  

manier  worden  vastgelegd,  zodat  het  makkel i jke r  te  contro le ren is .  Wel l i cht  kunnen we ook 
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de gr i f f ie  verzoeken e lke  toezegging van de wethouder in  de bet ref fende  

commiss ievergader ing  in  te  brengen om op  te  nemen in  de langetermi jnagenda.  Af  en  toe 

verdwi jnen er  inderdaad toezeggingen en moeten  we er  ja ren la te r  achter  komen dat  ze n ie t  

bewaarheid z i jn .   

Wat  ik  wel  s te rk  v ind in  de mot ie  is ,  dat  e r  wordt  gev raagd om regels  op  te  nemen tegen  

verkoopconstruct ies ,  zodat  goedkope woningen n ie t  b innen de kor ts te  keren weer a l s  dure 

woningen op de  markt  komen.  Maar voor wat  hoort  wat  en wi l len  we da t  doen,  dan zu l len we 

daar,  evenals  in  het  ver leden,  waarschi jn l i jk  subs id ies tegenover moeten  s te l len.  Aangezien 

we a ls  gemeente daar geen geld aan wi l len spenderen,  l i jk t  mi j  zo ’n  verkoopconstruct ie  

moei l i jk .  Ik  hoor echter  graag van de wethouder  of  h i j  daar  wel  mogel i jkheden voor z ie t .   

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  Ik  wi l  graag kor t  in ter rumperen.  Zowel  de heer 

Van der  Meer  a ls  de heer De Gier  wi l  graag meer  soc ia le  huur -  en soc ia le  koopwoningen en 

daar wi l  ik  hen  van har te  mee fe l ic i teren,  want  met  de laats te actual isat ie  gaan we he t  aanta l  

huurwoningen in  het  West land  verdubbelen,  van 20% naar 30%. Nogmaals ,  op geen enkele 

wi jze komt Gemeentebe lang West land daar nog op terug ,  want  dat  is  vastgeste ld .  Maar 

binnen de Woonvis ie  l ig t  een vr i j  groot  gedeel te  tussen €  195.000,00 en €  310.000,00 en 

daarb innen zu l len we woningen moeten bouwen,  ook deze woningen voor  jongeren,  in  een  

bepaalde pr i jsk lasse to t  €  235.000,00.  Echter ,  dankz i j  er fpachtconstruct ies  of  

verkoopconstruct ies  kun je  ook woningen met  een hogere vr i j  op  naam pr i js  van €  280.000,00 

of  €  290.000,00  bere ikbaar maken door b i jvoorbeeld grond en e r fpacht  u i t  te  geven voor 

jongeren.  Dat  vragen wi j .  En de wethouder  is  creat ie f  genoeg om daar in  het  bod aandacht  

aan te  besteden.  Het  bod besteedt  wel  aandacht  aan de bouw van soc ia le  huurwoningen ,  

f lexwoningen,  woningen voor arbeidsmigranten en woningen voor  ouderen,  maar rept  geen 

le t ter  over  de  bouw van  woningen voor s ta r ters  en jongeren.  Daarom deze mot ie .  Als tub l ie f t  

burgemeester  en wethouders,  graag ook aandach t  voor  d ie  groep in  het  bod dat  u  s t raks 

u i tbrengt .   

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  begr i jp  he lemaal  n ie ts  van de vanavond h ierover  gevoerde 

d iscuss ie .  Ik  begr i jp  ook  n ie t  waarom daar zovee l  weerstand tegen is .  He t  en ige wat  wi j  

wi l len is  het  vo lgende.  

Vanaf  2010 to t  vandaag,  zo lang West land  Verstandig a l  in  de pol i t iek  z i t ,  hebben we in  

West land het  vraagstuk hoe we s tar ters  aan won ingen kunnen helpen  tegen een bepaald 

bedrag dat  z i j  kunnen be ta len .  In  d ie  t ien jaar  is  het  probleem niet  k le iner  geworden,  a l leen 

maar groter .  Het  ene co l lege na het  andere,  a l le  par t i jen,  het  CDA tot  de heer Spaans toe ,  

hebben in  koor  geroepen dat  er  ie ts  aan d ie  s tar terswoningen moet  worden gedaan.  Nu 

hebben we het  probleem in  beeld wat  s tar te rs  wi l len d ie  €  230.000,00 ,  €  235.000,00 of  

€  240.000,00 kunnen be ta len .  Die woningen moeten we bouwen.  Voeg daar ook nog eens de 

senioren aan toe ,  d ie  wi l len dat  er  voor  hen goedkope woningen worden gebouwd en dan  is  

du ide l i jk  welke behoef te  West land heef t ,  namel i jk  het  bouwen van woningen van maximaal  

€  235.000,00.  Meer kan n ie t  betaald worden en minder betekent  minder kwal i te i t .   

In  de Woonvis ie  s taat  wat  we wi l len doen.  Wi l len we middeldure  ko op voor €  198.500,00 to t  

€  310.000,00.  Ik  heb gecontro leerd hoeveel  won ingen er  voor €  198.500,00 z i jn  verkocht  en 

het  antwoord daarop  is  nu l ,  he lemaal  n ie ts .  Hoeveel  z i jn  er  voor  het  maximale bedrag 

€  310.000,00 verkocht? Bi jna a l lemaal .  Dus dat  i s  waar w e h ier  mee bez ig z i jn :  wi j  wi l len 

gewoon dat  de  wethouder exc lus ie f  de West landse problemat iek in  het  bod opneemt.  En d ie  

problemat iek is ,  dat  we voor s tar ters  behoef te  hebben om mensen h ier  te  houden om di t  

soor t  woningen te  bouwen.  Bovendien,  en  dan wi jk  ik  een beet je  af  van de Woonvis ie ,  

hebben we geen behoef te  aan 50% woning en bouwen in  de p r i jsk lasse van €  400.000,00 to t  

en met  €  1 .200.000 ,00,  zoals  momenteel  in  Duingeest  p laatsv indt .  He t  en ige wat  de mot ie  wi l  

aangeven is :  wethouder,  voeg één a l inea t oe -  dat  za l  nog wel  mogel i jk  z i jn  -  en geef  

datgene aan wat  West land nodig heef t .  Het  is  immers een bod aan een ander 

overheids l ichaam.  
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LPF-West land hamert  v resel i jk  op de Woonvis ie  gehamerd en dat  he t  onnodig,  onnozel  

enzovoort  is .  Ja,  d ie  Woonvis ie  is  e r  en had n ie t  onze ins temming vanwege de gemaakte 

verkeerde verdel ing .  Wi j  hebben behoef te  aan ie ts  anders dan wat  in  de Woonvis ie  s taat .  

Dan zou er  een u i tvoer ingsprogramma moeten komen en dat  is  er  na tuur l i jk  nog n ie t ,  want  

dat  had gel i jk  met  de Woonvis i e  moeten komen.  Bl i jkbaar was dat  a l lemaal  veel  te  las t ig .  En 

wat  gaan we nu doen? We gaan a lvast  een bod u i tbrengen.  Dat  u i tvoer ingsprogramma hoef t  

nauwel i jks  nog te  worden gemaakt ,  want  door da t  bod legt  de gemeente z ichzel f  vast .  Deze 

mot ie  is  a l leen maar bedoeld om datgene te  doen wat  ook de LPF in  de  krant  dur f t  te  

schr i jven,  namel i j k :  “LPF e is t  woningen voor s ta r ters” .  Dan zou je  een mot ie  a ls  deze toch 

moeten omarmen,  ook a l  zou het  onnodig en a l lemaal  dubbel  z i jn? Omarm di t ,  want  a l le  

k le ine beet jes  he lpen om hét  vraagstuk van West land,  het  hu isvesten van s tar ters  in  

woningen d ie  z i j  kunnen beta len,  op te  lossen.  Maar a ls  we op  deze wi jze  doorgaan,  met  

deze raad en met  d i t  co l lege ,  dan hebben we over t ien jaar  nog s teeds hetze l fde vraagstuk,  

namel i jk  dat  onze s tar te rs  geen woningen kunnen kr i jgen.  Daaraan wi l len wi j  een hal t  

toeroepen en da t  het  kordaat  word t  opgelost .  

Dat  is  de mot ie  en a ls  men d ie n ie t  wi l  s teunen dan b l i jven we verzanden in  a l ler le i  

vaagheden,  v is ies ,  b ied ingen en toezeggingen,  zoa ls  de heer Van Rossum aangeef t .  Met  

toezeggingen bouw je  geen huizen,  wel  met  concr ete s tappen.  En d ie  proberen we te  zet ten.  

 

De voorz i t te r :  En dat  is  weer een andere var iant  op een andere u i tspraak,  namel i jk :  ‘ In  … 

kun je   n ie t  wonen. ’  

 

De heer Dui jsens :  Dat  is  een par t i jgenoot  van u ,  dus dat  moet  u  warm in  de oren k l inken .  

 

De voorz i t te r :  Ik  geef  he t  woord aan de wethouder.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Volgende week bespreken we inderdaad het  bod en a ls  

dan gevraagd zou worden de toezeggingen dui de l i jker  in  het  bod formuleren,  dan ben ik  

daartoe van har te  bere id .  Dat  is  tens lot te  ook toegezegd en toezeggingen worden ook door 

de gr i f f ie  net jes  bewaard,  want  d ie  z ie  ik  in  de BVO regelmat ig  langskomen.  

Ik  wi l  u  heel  g raag meenemen naar december 2017 toen deze raad  heef t  ingestemd met  de 

prov inc ia le  v is ie ,  waarb i j  voora l  voor  deze s oc ia le  doelgroep 12.000  woningen ext ra 

gereal iseerd moeten worden.  Die p rov inc ia le  v is ie  is  door Prov inc ia le  Sta ten vastgeste ld  en 

daarb i j  is  ook een evenwicht ige spre id ing a fgesproken.  Op bas is  van de  vasts te l l ing van de 

v is ie  door  de prov inc ie ,  ook met  toestemming van deze raad  in  december  2017 is  de 

prov inc ie  aan de s lag gegaan met  het  opste l len van een  rappor t  en met  onderzoeken en wi j  

moeten nu op bas is  van dat  rapport  en gemaakte  afspraken ons bod doen.  We hadden dat  a l  

vóór  1  jun i  moeten doen.  Op bas is  van he t  hu id ige bouwprogramma en de huid ige Woonvis ie  

konden wi j  absoluut  n ie t  vo ldoen aan onze e igen  behoef te ,  laat  s taan d ie  van de prov inc ie .  Ik  

heb toen ook aangegeve n dat ,  a ls  ik  namens deze raad een ser ieus bod wi l  doen,  e r  eers t  

sprake za l  moeten z i jn  van een actual isat ie  van deze Woonvis ie .  Dat  was ook de reden 

waarom de p rov inc ie ,  mede in  verband met  corona,  heef t  gezegd da t  het  kon worden 

u i tgeste ld  van 1 ju l i  to t  15 september.  Dat  is  h ie r  ook besproken.  

Er  z i jn  heel  wat  geta l len  genoemd en ik  wi l  daar  toch even in  meegaan.  Er  is  namel i jk  

gezegd dat  in  het  n ieuwe bouwprogramma van deze 8000 woningen we in  één keer naar  een 

verdubbel ing van het  aanta l  soc ia le  huurwoningen gaan,  maar dat  is  on ju is t .  Met  deze k le ine 

verhoging van de aanpass ing van de Woonvis ie  gaan we s lechts  naar  22%. U kunt  da t  z ien in  

tabel  9  in  de Woonvis ie .  We gaan n ie t  naar 30%.  En da t  hee f t  ermee te  maken dat  van 7216 

woningen de raad a l  een  bes lu i t  heef t  genomen over het  programma. We hebben namel i jk  

a fspraken gemaakt  in  he t  ONW, de West landse Zoom enzovoort  en over  deze 7216 hebben 

we a l  a fspraken  gemaakt  met  par tners  en dat  z i jn  er  3143 in  de  dure koopsector  en 688 in  de  

ext ra dure  sector .  Als  je  daar ie ts  in  wi l t  veranderen,  dan heb je  een explo i ta t ie tekor t  en  dat  

za l  je  moeten aanvul len .  In  dat  programma z i t ten  op een gegeven moment  ook de soc ia le  



W O O R D E L I J K  V E R S L A G    

R A A D  1  S E P T E M B E R  2 0 2 0  

 

 18 

koopwoningen,  op d i t  moment  2 .  Als  we de Woonvis ie  weten u i t  te  voeren groei t  dat  naar 4%,  

zoals  in  de tabel  is  te  z ien.  Als  we k i jken naar de soc ia le  huurwoningen z i t ten we op 1 118 in  

het  programma, waarvan  n ie ts  in  de West landse Zoom. Wi l  je  daar  ie ts  openbreken voor 

soc ia le  huur naar middelduur ,  dan kost  je  dat  gauw tussen  €  30.000,00 en €  50.000,00 per  

woning.  Samen met  mi jn  co l lega mevrouw Gard ien z i jn  we daarover in  gesprek  met  ONW en 

OBWZ,  waar we praten over  def ic ie ten d ie  in  de  mi l joenen lopen.   

Dan de middendure woningen d ie  vaak worden genoemd. Doet  de  gemeente daar  wat  aan en  

gaan we daar wat  aan  doen? In  het  bod  s taan 1700 woningen genoemd en daarvan worden er  

nu in  het  middeldure  segment  to t  en met  d ie  grens 796 gebouwd,  103 d i t  j aar ,  102 vo lgend 

jaar ,  108 in  2022 en zo ieder jaar  verder  met  in  2025 nog 200.  Daarvan z i t ten er  868 in  het  

tweede gedeel te  en ja ,  we z ien dat  de  bouwkosten s t i jgen,  dus voora l  in  dat  tweede gedeel te  

gaan d ie  woningen a l lemaal  tegen de hoge p r i js ,  zoals  de heer Dui jsens dat  ook schets t .  

De raad wi l  e igenl i jk  iedere keer het  p rogramma vera nderen,  maar  a ls  je  dat  programma van 

d ie  7000 woningen wi l  veranderen,  dan  z i t  er  een def ic i e t  op en da t  moeten we ons met  z ’n  

al len goed rea l iseren .  Ik  wi l  graag  op een gegeven moment  proberen de boel  aan te  passen 

en daarom z i jn  we ook met  twee p ro jecte n bez ig b i j  BZK,  waarb i j  we  hebben gevraagd om 

een grote b i jd rage en dan praten we over een  invester ingssubs id ie  van rond de 

€  2 .000.000,00 en  € 3.000.000,00 .   

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  Ook de  wethouder suggereer t  dat  wi j  het  bouwprogramma 

wi l len veranderen.  Ik  heb  nu a l  meerdere  malen gezegd dat  wi j  ons con formeren aan de 

Woonvis ie  West land.  Daar z i t  een bouwprogramma in .  Maar b innen d i t  bouwprogramma  is  e r  

ru imte om ook accenten te  leggen voor de bouw voor jongeren en dat  is  het  en ige wat  wi j  de  

wethouder v ragen.  Wi j  v ragen n ie t  om programma ’s te  veranderen passen of  a fspraken met  

ontwikkelaars  open te  breken.  De wetho uder  doe t  dat  over igens wel  om meer soc ia le  

woningen voor de  reg io te  bouwen .  Niet  voor  West landers ,  maar voor  de reg io.  Daarvoor 

gaat  h i j  a fspraken openbreken.  Maar afspraken openbreken voor onze e igen inwoners met  

een modaal  inkomen wi l  h i j  dus n ie t .  In  godsnaam, besteed in  het  bod  meer aandacht  aan de  

bouw van woningen voor  jongeren in  het  West land.   

 

De voorz i t te r :  Uw vraag is  he lder .  

 

Wethouder Van der  Stee :  Ja,  uw vraag is  he lder ,  maar ik  heb ook gezegd dat  wi j  op  verzoek 

van twee par t i jen gaan k i jken  of  we ie ts  in  de pr ior i ter ing van he t  u i tvoer ingsprogramma 

kunnen doen.  Al leen daar gaat  het  bod n ie t  zozeer over  r icht ing  de prov inc ie .  In  het  kader  

s taat  heel  mooi  bovenaan in  het  bod hoe  wi j  d ie  soc ia le  opgave ,  d ie  doelgroepvoorraad 

gezamenl i jk  gaan regelen.  Ik  kan wel  zeggen dat  n ie t  te  wi l len a ls  West land,  maar u heef t  in  

december 2017 wel  ingestemd met  de u i tvoer ing van d ie  prov inc ia le  v is ie .  Dus we hebben 

wat  dat  be tref t  een afspraak d ie  we moeten u i tvoeren.   

 

De heer Van den Berg :  Nogmaals ,  wi j  zeggen n ie t  dat  we  ie ts  n ie t  wi l len .  Wi j  z i jn  akkoord 

met  de Woonvis ie  West land en vragen a l leen om binnen de ru imte d ie  de  Woonvis ie  

West land b iedt  in  het  bod dat  u  15 september moet  u i tbrengen meer aandacht  te  besteden  

aan de bouw voor twint igers  en der t ige rs  met  een modaal  inkomen .  Nu doet  u  n ie ts ,  dus e lk  

woord dat  u  erover  schr i j f t  is  a l .  Zoals  zo vaak v lucht  de wethouder naar  voren.  Dat  wi l  ik  

a l lemaal  n ie t .  Gewoon in  het  aanstaande bod ,  da t  u  o ver  veer t ien  dagen moet  u i tbrengen.  

Schr i j f  daar  ie ts  in  wat  u  echt  denkt  over  de bouw, waar we u aan kunnen houden en waar 

ook derden u aan kunnen houden .  Meer n ie t .  

 

Wethouder Van der  Stee :  Ik  hoop dat  de  heer Du i jsens nog even de band wi l  na lu is teren .  Ik  

begon met  te  zeggen da t ,  a ls  men aanvul l ing hee f t  op de te kst  van het  bod,  daar vo lgende 

week in  de commiss ievergader ing  a l le  ge legenheid voor is .  En a ls  dat  betekent  dat  de 

toezeggingen d ie  ik  a l  heb gedaan daar in  verwoord moeten worden,  ben  ik  daartoe bere id.  
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Dat  is  mi jn  eers te  minuu t  van mi jn  spreektekst  gewee st  in  react ie  op de eers te termi jn .  Voor 

de rest  ga ik  in  op  een aanta l  beelden d ie  z i jn  on ts taan,  waarb i j  er  gedacht  wordt  dat  er  

programma’s  kunnen veranderen,  dat  we bepaalde pr i jsk lassen misschien ie ts  anders zouden 

wi l len inr ichten.  Ik  reageer dan voo ra l  op  de opmerk ing van de heer Dui jsens daarover en ik  

reageer op de  opmerk ing dat  wi j  soc ia l e  bouw gaan verdubbelen.  En dat  is  ook n ie t  ju is t ,  

want  we gaan n ie t  naar 30%, maar naar 22%.  

Voorz i t ter .  Ik  denk dat  ik  h ierover  genoeg heb gezegd.  Ik  z ie  vo lgen de week in  de 

commiss ievergader ing  graag een tekstvoors te l ,  hetz i j  mondel ing,  hetz i j  schr i f te l i jk ,  en ik  ben 

van har te  bere id  dat  s tuk je  toe te  l ichten en aan  te  vu l len in  het  bod.  En dan hadden we het  

in  de commiss ievergader ing vo lgens mi j  in  v i j f  m inuten  kunnen behandelen.   

 

De voorz i t te r :  Wie wi l  he t  woord in  tweede termi jn?  

 

De heer Dui jsens :  Voorz i t ter .  Ik  wi l  toch nog  even reageren op  datgene wat  de wethouder  

zei .  Begr i jp  ik  het  goed dat  h i j  zegt  dat  de  bandbreedte €  198.500,00 naar €  310.000,00  zo 

vertaa ld moet  worden a lsof  het  a l t i jd  €  310 .000,00 is?  

Vervolgens,  a ls  de wethouder zegt  he lema al  vas t  te  z i t ten en te  hebben begrepen dat  d i t  zo 

is ,  tenz i j  er  f inanc ië le  s teun van de prov inc ie  of  van het  Ri jk  komt,  dan  heel  wein ig  te  kunnen 

u i t r ichten.  Be tekent  dat  dan dat  h i j  erkent  dat  ons s tar tersprobleem kopen in  West land n ie t  

op losbaar is? De wethouder schept  een dermate negat ie f  beeld,  terwi j l  wi j  nog enthous iast  

z i jn  en zeggen dat  in  de  middeldure koop 21%, 1700 huizen gebouwd moeten worden.  Geef  

in  dat  bod aan da t  wi j  gez ien de b i jzondere s t ructuur  in  West land n ie t  verder  wi l len en  

kunnen dan €  235.000,00 en daar za l  het  voor  gebouwd moeten worden.  Misschien wat  

onorthodox,  maar desnoods zet  er  dan maar  wat  meer hu izen op.  We kennen van d ie  

p lannen,  zoals  Duingees t ,  dat  aanvankel i jk  een g roter  p lan was.  Inmiddels  hebben daar 

ingegrepen en hebben we veel  meer hu izen gebouwd op hetze l fde  s tuk je  grond om op d ie  

manier  d ie  pr i jzen te  drukken.  Daar moeten  toch mogel i jkheden voor z i jn ? Als  ik  de 

wethouder hoor ik  dat  h i j  bere id  is  om daarover  te  praten en toezeggingen te  verwerken.  Dat  

is  pr ima,  maar er  moet  wel  een oploss ing voor  het  probleem komen,  want  anders z i jn  we 

inderdaad h ier  z in loos bez ig.   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Ik  heb geen antwoord gekregen op mi jn  vraag aan welke 

verkoopconstruct ies  we kunnen denken om te voorkomen dat  d ie  woninge n zo snel  mogel i jk  

weer duur worden doorverkocht .  Ik  s te l  deze vraag aan zowel  de ind iener van de mot ie  a ls  

de wethouder.   

 

De voorz i t te r :  Ik  s te l  voor  daarover he t  woord s t raks aan de heer Van den Berg te  geven.   

 

De heer Van Rossum: Voorz i t ter .  Ik  denk dat  wi j  aanstaande maandag ook conform de eers te 

a l inea in  het  s tuk best  wel  het  woord je ‘s tar te rswoning’  o f  ‘ jongerenwoning’  in  kunnen vul len .  

Het  snel  scannen van he t  document  lever t  op dat  deze woorden er  n ie t  in  voorkomen,  maar ik  

denk dat  we daar maand ag aanstaande misschien best  wel  een  tekstvoors te l  v oor  kunnen 

maken.  We hebben het  dan op de p lek s taan d ie  vooraf  bedacht  is  en daar s taan we a l t i jd  

voor  open om te k i jken waar we d ie  in  kunnen b rengen.   

 

De voorz i t te r :  Ik  k i jk  even naar de heer Van der  Berg of  h i j  de vraag van de heer De Gie r  wi l  

beantwoorden.  

 

De heer Van den Berg :  Voorz i t ter .  De const ruct ie  d ie  b i jvoorbeeld in  Water ingen met  succes 

is  toegepast  is  de ‘koop goedkoopwoning ’ .  Daarb i j  wordt  de grond in  er fpacht  u i tgegeven.  In  

d i t  geval  doet  dat  de corporat ie .  De koper hoe f t  a l leen maar een er fpach tcanon te  beta len en  

a ls  h i j  de woning verkoopt  moet  h i j  weer b i j  de corporat ie  komen en de woning aanbieden.  
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Dat  is  contractueel  zo geregeld.  He t  hoef t  n ie t  a l leen een corporat ie  te  z i jn ,  ik  weet  ook dat  

er  par t icu l iere  par t i jen z i jn  d ie  dat  soor t  d ingen wi l len doen.   

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  Volgens mi j  hebben we daar een  keer een zeer kostbaar 

exper iment  op gedaan,  dat  de gemeente mi l joenen heef t  gekost ,  namel i jk  de 

er fpachtconstruct ie  aan  de Chrysantenstraat .  Van a l le  kopers  d ie  daar kwamen hebben er  

vo lgens mi j  dr ie  gebru ik  van gemaakt  en  z i j  hadden het  b innen een jaar  weer afgekocht .  Dus 

mi l joenen over  de balk  gegooid,  zonder een enkel  e f fect .  Er  was h ie r  dus geen enkele 

behoef te  aan.  Ik  v raag mi j  dan ook af  hoe dan de ervar ing in  Water ingen  zou z i jn  geweest .  

 

De heer Van den Berg :  Bi j  in terrupt ie .  In  p lan Ju l iahof  z i jn  48 woningen met  een dergel i jke 

verkoopconstruct ie  verkocht  en in  Oranje hof  tenminste 50 woningen.  Inmiddels  z i jn  d ie  ook 

weer aangeboden en ze b l i jven nog s teeds bere ikbaar voor  de doelg roep .  Ik  za l  het  

u i tzoeken en rondmai len .   

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Dat  wordt  onder l ing gewisseld.  Ik  geef  de  wethouder in  tweede 

termi jn  het  woord.  

 

Wethouder Van der  Stee :  Voorz i t te r .  Bl i jkbaar is  er  erg veel  gewisseld v ia  de mai l  en 

dergel i jke,  dus a ls  de tekstvoors te l len d ie  de raads leden hebben onder l ing ook afgestemd 

kunnen worden op bas is  van de toezeggingen,  dan z i jn  we maandag helemaal  snel  k laar  met  

de tekst  d ie  kan worden aangevul d.  

Over construct ies  geef  i k  nog aan dat  wi j  merken dat  het  heel  las t ig  is  om b i j  a fspraken met  

pro jectontwikkelaars  wi j z ig ingen voor e lkaar  te  kr i jgen v oor de voorraad d ie  er  nu s taat .  Z i j  

hebben natuur l i jk  in  he t  ver leden afspraken gemaakt  en z i j  wi l len de  construct ie  zo makkel i jk  

mogel i jk  hebben,  omdat  daarmee de verkoop ook  het  makkel i jks te gaat .   

Over een opmerk ing van  de heer Dui jsens het  vo lgende.  Over  d ie  1700 woningen z i jn  nu 

afspraken gemaakt  en de n ieuwe categor ie  is  in  één keer van €  198.000,00 to t  €  310.000,00,  

maar voor de aanta l len van de 1700 is  dus voor 796 woningen de  afspraak gemaakt  dat  het  

onder €  235.000 ,00 b l i j f t .  Die s taan vast .  Al leen i s  het  dan heel  las t ig  om daar d ie  

construct ie  b i j  te  kr i jgen .  Mevrouw Gard ien en ik  z i jn  in  gesprek  om toch te  k i jken hoever we 

daarmee kunnen gaan om het  voor  d ie  doelg roep te  behouden.  We z ien dat  mensen in  

b i jvoorbeeld Hoogeland  in  het  ver leden een  leuke woning hebben gekocht  voor  €  240.000 ,00 

en d ie  dr ie  jaar  la ter  hebben verkocht  voor  €  320.000,00.  En  de gemeente heef t  het  nak i jken.  

We proberen dat  te  voorkomen,  maar het  za l  las t ig  z i jn ,  omdat  we ook de  medewerk ing van 

andere par t i jen  nodig hebben.  

 

De voorz i t te r :  Dank u we l .  Hiermee hebben we in  twee te rmi jnen over  deze mot ie  

beraads laagd.  Wenst  ie mand nog een s temverk lar ing  af leggen? 

 

De heer De Gier :  Voorz i t ter .  In  vergel i jk ing met  de vor ige keer b i j  de  Woonvis ie  heb ik  geen 

behoef te  aan deze mot ie .  Ik  v ind de toezegging van de wethouder vo ldoende om er  

aanstaande maandag over te  pra ten en er  een tekst  b i j  kunnen opnemen.   

 

De voorz i t te r :  Dan breng  ik  de mot ie  in  s temming .  Ik  s te l  voor  dat  b i j  handopsteken te  doen.  

Voor de mot ie  s temmen de f ract ies  West land  Verstandig en GemeenteBelang  West land en de 

over ige f ract ies  s temmen tegen,  waarmee de mot ie  is  verworpen.  
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